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Za samoprispevek 
Krajevna skupnost Ptuj je sredi 

skrbnih priprav na glasovanje za 
laajevni samoprispevek v naslednjih 
petih letih. V nedeljo, 3. junija 1973 
se bodo vsi polnoletni občani KS 
Ptuj, na referendumu, t. j . ljudskem 
glasovanju, odločali - aU so za 
samoprispevek irt s tem za zgraditev 
in ureditev mnogih objektov, ki 
bodo služfli skupnim potrebam, ali 
pa so proti temu. Razvoj krajevne 
samouprave zahteva, da občani 
čimbolj neposredno odločajo o 
vseh, za njihovo življenje in delo 
pomembnih zadevah. Odločanje pa 
pomeni pravice in dolžnosti, pravico 
odločati o tem, ali se bo zgradil ta 
ali oni objekt, obenem pa dolžnost, 
da k temu tudi sam prispeva svoj 
delež. Izkušnje zadnjih let kažejo, 
da je postal krajevni samoprispevek 
nenadomestljivi vir sredstev za 
zadovoljevanje skupnih potreb ob
čanov. 

Tega se pri KS Ptuj dobro 
zavedajo, zato tudi tako skrbne 
priprave, da bo vsak občan podrob
neje obveščen o vsem, kar je 
krajevna skupnost v zadnjih petih 
letih napravila in kakšen program si 
je postavila v novem petletnem 
obdobju. Le tako se bo lahko vsak 
občan, ki ima glasovalno pravico, 
preudarno sam odločil za samopri
spevek. V okvir priprav spada vrsta 
političnih, organizacijskih in tehnič
nih nalog, zato so imenovali 
23-č lanski osrednji odbor z 8 
komisijami za posamezna področja 
nalog. 

Odbor se bo sestajal redno vsak 
teden, ocenjeval opravljene naloge 
in se dogovarjal za tisto, kar je še 
treba napraviti. Na prvi seji osred
njega odbora, ki je bil v četrtek, 10. 
maja 1973, so med drugim sklenili, 
da bodo izdali posebno glasilo, v 
katerem bo podrobno opisano 
dosedanje delo krajevne skupnosti 
in obrazložen program za naprej. To 
glasilo bo prejel vsak občan KS Ptuj 
skupno z vabUom na glasovalno 
mesto. Dogovorili so se tudi o 
nalogah posameznih družbeno
političnih organizacij in društev, 
zavedajoč se pri tem, da je 

neposredni stik z ljudmi in živa 
beseda najučinkovitejša oblika ob
veščanja. 

O uspešnem delu krajevne skup
nosti Ptuj smo že precej pisali, zato 
tega ni treba ponavljati. Dovolj je 
samo dejstvo, daje bil prvi petletni 
program izpolnjen in presežen za 
celih 150 odstotkov. Pomembno je 
omeniti to, da je bilo dobri 2/3 del 
opravljenih iz samoprispevica obča
nov, razliko pa je prispevala 
občinska skupščina in delovne 
organizacije. Pri uresničitvi novega 
petletnega programa pa bi bili 
občani s samoprispevkom udeleženi 
le z nekaj nad 10 %. Gre torej 
predvsem za sofinanciranje gradnje 
nekaterih večjih objektov. Če bodo 
zanje občani sami prispevali del 
sredstev, bomo lahko s toliko večjo 
moralno pravico zahtevali od druž
benopolitičnih in samoupravnih 
skupnosti, da izpolnijo svojo obvez
nost do financiranja. Pri tem gre 
predvsem za gradnjo termalnega 
kopališča, postavitev dveh novih 
otroških vrtcev, začetek gradnje 
novega zdravstvenega doma, pre-
potrebnega gasilskega doma, dozi
davo OS ,,Franc Osojnik"/in vrsto 
drugih objektov, katerih ureditev 
nujno terja hitri razvoj zasebne in 
družbene gradnje stanovanj. O tem 
programu bomo več spregovorili 
prihodnjič. 

F. Fideršek 

Obramba pred točo 
Svet za kmetijstvo in gozdar

stvo pri skupščini občine Ptuj je na 
seji, 14, maja 1973 obravnaval 
poročilo o organiziranosti, delova
nju in stroških sistema obrambe 
pred točo na območju ptujske 
občine. Poročilo je v celoti sprejel 
in sklenil z njim seznaniti občinsko 
skupščino. Pri tem so člani sveta 
zlasti poudarili, da varovanje pred 
točo ni v korist samo kmetijstvu, 
ampak neposredno in posredno 
celotni družbi. Obstoječo tehniko bi 
lahko in morali bolj izkoristiti v 
širše družbene namene. Zato je 
celovito obrambo pred točo nujno 
ovrednotiti kot širši družbeni interes 
in ji zagotoviti stalne vire financi
ranja. 

Na območju severo-vzhodne Slo
venije so pogosta neurja, spremljana 
s točo, povzročala ogromno škodo, 
zlasti še kmetijstvu. Na pobudo 
skupščine občine Maribor je 7 
občin 13. aprila 1970, ustanovilo 
medobčinski sklad za obrambo pred 
točo. Te občine so: Lenart, 
Ljutomer, G. Radgona, Maribor, 
Ormož, Ptuj in Slovenska Bistrica, 
ki so podpisale pogodbo o sode
lovanju in imenovale 7-članski 
medobčinski upravni odbor. Pred
sednik UO je predstavnik ptujske 
občine ing. Miran GLUSiC. Teh
nični in strokovni izvajalec sistema 
obrambe pred točo je Kmetijski 

zavod v Mariboru, ob sodelovanju 
Hidrometeorološkega zavoda SRS. 

Po pogodbi o sodelovanju in 
organizaciji skupne obrambe pred 
točo je vsaka občina dolžna 
prispevati delež za investicijske in 
vzdrževalne stroške glede na skupno 
površino. Ptujska občina ima skup
no 64.449 ha skupnih hranjenih 
površin ali 25,2 %, Ormož 21.207 
ha ali 8,3 % in Slov. Bistrica 36.870 
ha ah 12,4 %. Tako odpade na te tri 
občine 46 odstotni delež vseh 
površin, temu primeren pa je tudi 
delež stroškov obrambe pred točo. 

Skupni stroški obrambnega siste
ma bodo po načrtu za letošnje leto 
znašali v ptujski občini 764.811 
dinarjev. Stroški so visoki še 
predvsem zaradi tega, ker bodo letos 
na novo postavili 7 strelskih mest, 
doslej jih je obstojalo 18, tako bo 
mreža strelnih mest v ptujski občini 
v celoti izpopolnjena; druge občine 
so to opravile že v prejšnjih letih. 

Čeprav so stroški obrambe pred 
točo izredno veliko finančno bre
me, posebno v ptujski občini, kjer je 
celotno breme financiranja prešlo v 
breme sklada za pospeševanje kme
tijstva, vendar pomeni to mali 
izdatek v primerjavi s škodo, ki jo 
toča prizadene kmetijstvu in celot
nemu gospodarstvu. Čeprav obram
ba pred točo ne more vedno 
zagotoviti popolnega uspeha, kljub 
temu pa kaže mnogo podatkov, da 
je ta obramba dokaj uspešna. Za 
primer naj navedemo samo lansko 
leto, ki je bilo po podatkih 
evropskih meteoroloških centrov po 
številu neviht in njihovi moči 
rekordno v zadnjih sto letih. Na 
celotnem območju 7 občin je bilo 
lani 33 akcij in izstreljenih 777 
raket. Težko pa je dokazati, koliko 
bi bila toča in neurja lansko leto na 
našem območju napravila škode, če 
gane bi bih branili. 

Svet za kmetijstvo in gozdarstvo 
ter sklad za pospeševanje kmetijstva 
občine Ptuj sta se obrnila na 
delovne organizacije, lovsko zvezo 
in krajevne skupnosti, da s svojimi 
sredstvi pomagajo sofinancirati ob
rambo pred točo. Svet krajevne 
skupnosti Ptuj je to priporočilo že 
sprejel in vključil sofinanciranje 
obrambnega sistema proti toči v 
program samoprispevka. Prepričani 
so, da bodo občani to sprejeU, saj 
lahko toča povzroči veliko škodo na 
strehah, oknih, avtomobUih in 
vrtovih. 

Izpopohijen obrambni sistem pro
ti toči ima lahko tudi izredno 
pomembno družbeno vlogo pri 
tehničnem usposabljanju ljudi za 
oblike vse ljudskega odpora. Na 
območju občine bo 25 raketnih 
strelnih mest, opremljenih z ra
dijskimi sprejemnimi in oddajnimi 
postajami in to prav v odročnih 
krajih, ki nimajo drugih zvez. Te so 
lahko v vsakem času na razpolago za 
„klic v sih" ob raznih nesrečah, 

(Nadaljevanje na 2. strani). 

SLINAVKA IN PARKLJEVKA 
ogroža tudi Slovenijo 

Pred dobrima dvema tednoma je 
avstrijska veterinarska služba obve
stila javnost, da se je pri njih 
pojavila virusna nalezljiva bolezen 
govedi in prašičev - slinavka in 
parkljevka. Kmalu za tem se je 
zvedelo, da je ta bolezen pričela 
razsajati tudi v sosednji Bolgariji. 

Po vojni se je ta bolezen v 
Sloveniji pojavila že trikrat, vendar 
jo je naša veterinarska služba vedno 
v kratkem uspešno zatrla. Tudi 
sedaj, ko se je pojavila v sosednjih 
državah, so ekipe naše veterinarske 
službe pripravljene, kajti pred dnevi 
je prišlo sporočilo iz Vojvodine, da 
je tudi tam obolelo nekaj glav 
govedi. 

Rejce govedi in prašičev zaradi 
njihovih osebnih in družbenih 
koristi opozarjamo, naj ne trgujejo z 
živino, predvsem ne z ogroženimi 
območji v državi. 

Slinavka in parkljevka je jcuina 
virusna bolezfen goveda, ovac, 
prašičev in divjih parklarjev, ki se 
izredno hitro širi, pojavi se lahko 
povsod. Živali se okužijo s hrano in 
vodo ah z živalskimi izločki. 
Znamenja bolezni se navadno 
javljajo v enem tednu po okužbi. 
Živali dobijo vročino, slabo jedo, ne 
prežvekujejo, krave dajejo manj 
mleka, ki postane rumenkasto in 

sluzasto. Na koži, predvsem na 
sluznicah in v ustnih votlinah se 
pojavijo mehurčki, ki se radi 
predrejo in krvavijo. Bolezen po
škoduje tudi notranje organe, 
predvsem srce in dihala. Mlade živaU 
lahko podležejo. Vrst virusa je več. 
Žival ie odporna samo proti tisti 
vrsti, katere bolezen je prebolela. 
Obstoja tudi cepivo, ki pa ga 
serijsko še vedno ne uporabljajo 
ravno zaradi raznovrstnosti vzročnih 
virusov iste bolezni. Mesojede živali 
za to boleznijo ne zboUjo. 

Za parkljevko je značilno, da 
zraven že prej omenjenih sprememb, 
živah pričnejo tudi šepati. Virus 
slinavke in parkljevke je zelo 
občutljiv za visoke temperature, 
medtem ko mu mraz ne škodi.. 
Učinkovito razkužilno sredstvo so 
tudi lugi in kishne. Priporoča se 2 % 
natrijev lug, predvsem za razkuževa
nje hlevov. 

Živinorejci naj v času nevarnosti 
te bolezni razkužujejo svoje hleve, 
naj ne hodijo v tuje hleve in naj k 
zdravi živini • ne vodijo novo 
kupljene živine in podobno. Shnav-
ka in parkljevka lahko zaradi 
nevestnosti in nepazljivosti povzroči 
veliko nepopravljive škode, pred
vsem, če zraven domače živine oboli 
še divjad, katere ni mogoče zdraviti, 
niti nadzorovati. 

vreme 

do nedelje, 27. maja 1973. 
Polna luna je danes, v četrtek, 17. 
maja, ob 5.58. ' 

Napoved: Ob koncu tedna bodo 
^ in tam posamezne plohe z 
Semenjem, sicer bo prevladovalo 
sončno in toplo vreme. Okrog 22. 
"laja bodo po vsej verjetnosti 
ohladitve ter bo verjetno dva dni 
slabo vreme. V primeru, da bo 
deževalo ob severnih ali vzhodnih 
Petrovih, je naslednje jutro še 
"evarnost slane. 

Alojz Cestnik 



ZAKAJ 
UMIRAJO OTROCI? 

V času enega meseca se je v naši 
občini pripetilo več nesreč, katerih 
žrtve so bili otroci med drugim in 
petim letom starosti. Morda je res 
prepozno komentirati sedaj, ko so 
že ugasnila mlada življenja, še 
preden so spoznala svet okoli sebe, 
še preden so se zavedla, kaj vse jih 
ogroža 

Kdo je kriv? Krivi smo vsi, krivi 
so posamezniki, morda pa najbolj 
tisti, katerih dolžnost je kontrolirati 
in spremljati dejavnosti in pojave, ki 
ogrožajo našo varnost, predvsem pa 
varnost nič hudega slutečih in 
nepoučenih otrok. 

Veliko opravičenega razburjanja 
javnosti gre na račun tistih, ki so 
odgovorni za poškodovane in 
smrtno nevarne otroške objekte v 
ptujskih parkih. Kdaj se bo ob 
sedmi uri zjutraj pričela dežurna 
prometna služba za dobrih petnajst 
minut, ko gredo otroci v šolo prek 
dveh nevarnih križišč in le maloka-
teri voznik zaradi zamude upošteva 
prehode in otroke? Kdaj se bo 
pričela izvajati inšpekcija nat" a-
varovanimi gradbišči po^' n 
zasebnikov v mestu in okc ij 
se bo odpravila grmiča ist 
zelenega pasu na Ormo. csti, 
zaradi katerega vozniki nin pre
gleda nad dogajanjem na pluL liku 
in že je več otrok priteklo izza grma 
pod kolesa? In seveda tudi starši. 
AU ne pričnejo največkrat misUti m 
otroka takrat, ko je prepozno; ali 
niso otroci največkrat žrtve nepazlji
vosti, ali pa zato, ker so premalo 
poučeni? 

Štiriletni Miroslav-Mišek je končal 
v jami nezavarovanega ^adbišča. 
Rož, ki jih je vedno tako rad 
nabiral, ne bo nikoli več trgal, nikoli 
več ne bo videl in nikdo ne bo 
mogel staršpm nadomestiti sina. 
Dveletni Roman je samo stekel iz 
hiše in že je na dvorišču v 
nezavarovani mladi ugasnilo življe^^ 
nje. Morda bi ga lahko zdravnik 
rešil, toda panika je naredila svoje, 
čeravno so gs hitro našli. 

Triletni Milan bo ostal na eno oko 
slep, ker se je zibal na pokvarjeni 
gugalnici v parku, šestletna Darinka 
ima težko poškodovano hrbtenico 
in ji poskušajo pomagati v ljubljan
ski polikliniki, ker je padla iz 
nepritrjene zibelke, njeni prijateljici 
pa je teden pred tem izbilo pet zob 
in poškodovalo nos. Otrok pod 
kolesi vozil je iz dneva v dan več. 

Res, zelo težko je reči, kdo je kriv 
predvsem takrat, ko vemo, kdo je 
krivec in ga nočemo izdati. Največ
krat zato, ker je njegova krivda 
nastala zaradi naše napake, ker 
nismo kontrolirali, ker nismo opo
zarjali ali ker smo bih premili in 
popustljivi pri obveznosti do zaščite 
državljanov, ker smo pač mislili, da 
se ne bo nič pripetilo. 

V Tedniku smo že večkrat opo
zarjali na nevarne objekte v našem 
mestu in občini, vendar rezultatov 
ni, ah še morda ni bilo dovolj žrtev? 
Vendar na odgovornost ne bi smeh 
kUcati samo tistih, ki so neposredno 
krivi, temveč tudi tiste, ki ne 
kontrolirajo, čeprav so zato zakon
sko pooblaščeni in je to njihova 
uradna dolžnost! 

Dobro delo gasilcev 
v ormoški občini 

Minulo dveletno mandatno ob
dobje občinske gasilske zveze 
Ormož je bilo polno pomembnih 
uspehov vseh gasilskih društev na 
področju občme. Mnogo je bilo 
storjenega pri urejevanju gasilskih 
domov, orodišč, prevoznih sredstev, 
motornih brizgaln ip. Gasilci pa so 
skrbeh tudi za redne gasilske vaje, 
izobraževanje in za kulturno dejav
nost med svojim članstvom. Tudi 
politični in drugI družbeni tokovi 
niso šh mimo članov gasilskih 
organizacij. Mnoga gasilska društva 
so tudi učinkovito pomagala pri 
lanskoletnih poplavah in tako 
pokazala, da gasilci lahko učinkovi
to pomagajo tudi pri elementarnih 
nesrečah. V tej zvezi naj povemo, da 
imajo gasilska društva na območju 
občine razmeroma malo opreme za 
take namene. 

To je bilo delček ugotovitev 
rednega letnega občnega zbora 
občinske gasilske zveze Ormož, kije 
bila pred kratkim v Ormožu. OGZ 
Ormož združuje 21 gasilskih dru
štev, ki skupaj štejejo 843 članov; 
od tega je 136 žensk. Mlajših 
pionirjev je 45, starejših pionirjev 4 f 
in mladine do 16. Jieta starosti 86. 
Tako vidimo, da se gasilske vrste na 
ormoškem območju nekoliko po
mlajujejo, vendar bo treba s tem 
delom učinkoviteje nadaljevati. 

Posebna aktivnost gasilskih dru
štev se odraža pri zbiranju sredstev 
za nakup razne gasilske tehnike. V 
obliki prispevkov občanov in z 
lastnini delom so gasilska društva 
zbrala lansko leto skoraj 41 starih 
milijonov dinarjev. Zraven tega so 
občinska gasilska zveza in nekatere 
delovne organizacije sofinancirale 
nakup gasilske tehnike tako,da seje 
v blagajnah društev obrnilo lansko 
leto 48.215,000 starih dinarjev. Ce . 
bi k temu znesku prišteh še posojila, 
ki so jih društva najela pri banki ali 
zavarovalnici, bi dobili zavidanja 
vredno število milijonov dinarjev, ki 
so jih društva vložila v osnovna 
sredstva lansko leto. 

V zadnjih dveh letih so gasilska 
društva nakupila 14 gasilskih avto
mobilov, 10 motornih brizgaln, 
razvit je bil tudi en gasilski prapor. 

V kratkem bodo tudi nekatera 
druga društva dobila nove gasilske 
avtomobile. 

Delovni programi občinske gasil
ske zveze ,Ormož in vseh gasilskih 
društev, kijih ta zveza združuje, so 
tudi v letošnjem letu zelo obsežni. 
Vsebujejo predvsem razne zamisli o 
povečanju števila članstva, pred
vsem večje vključevanje žensk in 
mladine, izobraževanje izprašanih 
gasilcev, modernizacijo gasilske 
opreme, urejevanje vodnih razmer 
(vodna zajetja) ip. Gasilci se tako 
trudijo postaviti svojo, že tako 
močno organizacijo na še trdnejše 
temelje. To bodo dosegU predvsem z 
večjo povezavo svoje organizacije z 
organizacijami civilne zaščite, parti
zanskimi enotami. Rdečim križem. 
Prizadevali si bodo svoje programe 
vskladiti s programi omenjenih 
organizacij in tako pomagaU razvija
ti pripravljenost na splošni ljudski 
odpor. 

Posebna naloga, ki so jo gasilci 
sprejeh na lanskoletnem kongresu v 
Murski Soboti, obvezuje gasilska 
društva organizirati republiški zlet 
članic. Zadolžitev, da naj ne bi bilo 
gasilskega društva, ki ne bi poslalo 
svojih članic na omenjeno priredi
tev, je nedvomno za vse gasilce 
velika naloga, ki jo bo težko speljati. 

Leto 1972 je bilo za vsa gasilska 
društva ormoške občinske gasilske 
zveze še posebej pomembno. Prvič 
so na dan vstaje slovenskega naroda 
- 22. julija - praznovali svoj 
gasilski dan, ki bo postal tradicija. 
Pestrost prireditve (lanske) so 
podkrepili z, veliko mokro vajo, v 
kateri so poleg enajstih gasilskih 
društev sodelovale tudi enote 
Rdečega križa in civilne zaščite. 
Letos bodo gasilci iz občine 
praznovali svoj dan v Cvetkovcih. 
Priprave so že v teku, bodo pa 
vključene v program praznovanja 
700-letnice Ormoža. 

Ob koncu tako pozitivne ocene 
dveletnega dela OGZ so izvoUli nov 
15 članski upravni in 3 članski 
nadzorni odbor. Za predsednika 
občinske gasilske zveze je bil 
ponovno izvoljen Franček Pucko, 
za poveljnika pa Adolf Rižnar. jr 

T A K T I Č N O - T E H N I Č N I 
Z B O R 

Pred kratkim je poveljstvo ptujske 
gamizije na povabilo občinskega 
združenja rezervnih vojaških starešin 
Ormož pripravilo na prostoru ob 
letnem kopališču v Ormožu zani
mivo in poučno razstavo sodobnega 
orožja, s katerim je oborožena naša 
ljudska armada. Ta taktično -
tehnični zbor si je ogledalo več sto 
pionirjev, mladine in drugih obča
nov. Vojaki so vljudno, če je bilo 
treba tudi vsakemu posebej, razla
gali radovednežem, kakšno je orož
je, kako se imenuje, za kaj se 
uporablja, kako se z njim ravna itd. 

Člani zveze rezervnih starešin so 
imeli ob tej priložnosti strokovna. 
predavanja z ogledom vojnih filmov. 
Občinski odbor ZRVS Ormož je 
organiziral tudi brezplačen ogled 
filmov o manevru „Svoboda 7 1 " . 
. Zdraven tega dela se ormoško 

občinsko združenje že pripravlja na 
tekmovanje med sedmimi pobra
tenimi občinami, ki bo 19. maja 
letos v Koprivnici. jr 

Š E V E D N O P R O B L E M 
S P L A Z O M 

Zemeljski plaz že leta in leta dela 
težave in tudi zastoje na cesti pod 
Ptujsko goro. Strokovnjaki instituta 
za geološke meritve so se pred dnevi 
mudili na Ptujski gori, kjer so si 
ogledah večkrat drseče pobočje in 
radarska meritev tal in tataih 
premikov je takoj pokazala, da se na 
tem mestu ne bo dalo najti rešitve in 
da bo tudi sedanje popravljanje 
poškodovanega cestišča le začasno, 
kajti večja razmočitev tal bo 
ponovno povzročila premik. Za 
cesto prek Ptujske gore bi bilo 
najbolj primerno najti novo traso, 
pa še za to bi bilo potrebno narediti 
posebni odvajalni sistem za odvod 
odvečne talne vode«, prav tako bi jo 
bilo potrebno zaščititi s tako 
imenovanimi ,.betonskimi plomba
mi" in betonskim robnikom cestišča 
in obcestnega jarka. 

Težko je reči, kdaj se bo zbralo 
toliko sredstev, da bi lahko uredili 
cesto na Ptujsko goro; vendar, če 
želimo, da bo dostopna tudi 
turistom, predvsem tujim, bomo 
morah čimprej kaj ukreniti. Ce bi 
bila cesta na Ptujsko goro urejena, 
bi to v turističnem pogledu precej 
pomenilo. 

OBRAMBA PRED TOCO 

požarih, nujnih potrebah zdravniške 
ali veterinarske pomoči in podobno. 

Vse to zgovorno kaže, • da 
izpopolnjen, tehnično in organi
zacijsko, sistem obrambe pred točo 
ni v prid samo kmetijstvu, ampak 
lahko služi širšim družbenim potre
bam, zato financiranje tega sistema 
ne more in ne sme biti samo na 
ramenih kmetijstva, ampak je treba 
v družbenem interesu zagotoviti 
stalne vire financiranja. 

F. Fideršek 

Vojaške šole bodo sprejemale tudi 
absolvente poklicnih šol 

Letos bodo vojaške akademije 
JLA sprejemale tudi absolvente 
poklicnih, srednjih štiriletnih šol in 
delavskih triletnih šol, ki izpoljujejo 
določene zahteve. 

To novost vsebuje razpis personal
ne uprave zveznega sekretariata za 
narodno obrambo za sprejem gojen
cev vojnih akademij v letu 1973. 

Da bi postali gojenci vojnih 
akademij, se potegujejo lahko tudi 
vojaki v kadru, gojenci ,šole za 
rezervne oficirje in aktivni podofi-
ctrji, če izpolnjujejo pogoje nate- * 
čaja. 

Kandidati lahko postanejo gojenci 
vojne akademije suhozemske vojske, 
visoke tehnične šole, letalske vojne 
akademije, mornarske akademije in 
vojaške ekonomske akademije. Več-
j i del teh šol ima več smeri. 

Pogj za učence srednjih pokhc-
nih šol, ki želijo konkurirati za eo 
izmed vojnih akademij, je poleg 
drugega, da so končali šole najmanj 
z dobrim uspehom, da so rojeni 
1953. leta ali kasneje. Glede učen
cev poklicnih šol je pogoj, da za 

določeno akademijo imajo končano 
določeno smer in da opravijo 
sprejemni izpit iz matematike, fizike 
ali kemije, odvisno od tega, v katero 
izmed akademij nameravajo vstopiti. 

Kandidati, i<i bodo sprejeti v 
vpjne akademije, bodo imeU brez
plačno šolanje, prehrano, stanova
nje, -obleko, obutev, učne knjige, 
šoiski pribor in zdravstveno varstvo. 
Vrnjeni jim bodo stroški za prevoz 
na dopust in počitnice. ImeU bodo 
mesečne prejemke. Po šolanju po
stanejo gojenci vojnih akademij 
podporočniki in morajo ostati v 
službi v JLA dobo, ki je najmanj 
dvakrat tako dolga, kot je trajalo 
šolanje. 

Vojaške akademije so visoke šole 
v rangu fakultete. Natečaji za 
letalsko akademijo in letalsko tehni
čno vojno akademijo so odprti do 1, 
juUja, za druge akademije pa do 1, 
sept. Prošnjo je treba vložiti pri obč. 
organih za narodno obrambo, kjer 
dobijo kandidati tudi druga obve
stila o vpisu in šolanju v vojaških' 
šolah. 



A N T O N K O Z I N A : 

SODELOVANJE KRAPINSKE IN PTUJSKE 
OBČINE 
(1. nadaljevanje) 

Krapina ima grb, ki ga simbolizira
jo trije mestni stolpi, ki predstavlja
jo tri nekdanje utrdbe (Krapina, 
Pser - Josipovac in Šabac; obstajajo 
ostanki Krapine in Josipovca, Šabac 
pa so do temeljev podrli leta 1573 v 
času kmečkih uporov). Razen grba 
obstaja tudi mestna zastava, na 
kateri je prav tako odtisnjen grb. 

Našemu kraju niso ostali prihra
njeni turški pohodi. Kot so zapisali 
letopisci, so vzdrh Turki 1473. leta 
z močno vojsko 27.000 vojakov 
prek Hrvatske in Kranjske na 
Koroško, vrnili pa so se prek 
vzhodne Slovenije in Zagorja. Na 
treh pohodih so močno upostošUi 
imetje prebivalstva in odseUU v 
sužnost več desettisoč ljudi, ki se 
niso nikdar vrnili na svoje domove. 

V Krapinskem starem gradu je 
bilo več zasedanj hrvatskega sabora 
v 16. in 17. stoletju županijskih 
skupščin, čeprav je bila krapinska 
županja priključena v 15. stoletju 
varaždinski. Krapinčani so od svojih 
gospodarjev zahtevah potrditev svo
jih svoboščin, ki so jim omogočale 
živahnejše gospodarsko življenje 
glede na sosedna mesta, ki jih niso 
imela. Po smrti Ljudevita I. je 
pripadla Krapina kralju Sigismundu, 
ta pa jo je poklonil 1397. leta 
celjskemu grofu Hermanu, ki je 
sejemske pravice mesta izenačil z 
enakimi mesta Celja (1416). Ime 
njegovega sina Friderika je legendar
no povezano z lepo plemkinjo 
Veroniko Deseniško. Zanimiva sta 
zanos in navdušenje, ki živita v 
povesti o Veroniki in Frideriku, ki 
ga izražajo okoUški kmečki ljudje, 
ko trdijo, da še nekje živi 
nezakondci Veronikin sin. Na 
pripombo, da je Veronika živela v 
15. stoletju,, se čudijo, kako ljudje 
od roda do roda pripovedujejo 
zgodbe in like ljudi primerjajo z 
ljudmi, ki so živeh pred-stoletji. 

Zadnji gospodar Krapine iz rodu 
celjskih groiov - Ulrik ni imel 
naslednika, zato je njegova vdova 
Katarina leta 1457 prodala zagorska 
posestva za neznaten denar Ivanu 
Vitovcu. Ko se je Vito ve c uprl 
kralju Matiju Korvinu, so mu 
odvzeli vse imetje, upravitelj njego
vih posestev pa je postal Jakob 
Sekelj. 

Po Matijevi smrti je nasledil 
Krapino njegov nezakonski sin Ivan 
Korvin. Ta je rad prihajal v Krapino 
in tod bival in tam tudi umrl 1504. 
leta in je pokopan v lepoglavski 
cerkvi. Njegova vdova Beatrice 
Frankopanska se je ponovno poroči
la z Jurijem Brandenbiirškim. Tedaj 
pa je doživela družinsko tragedijo: 
čudaški plemič je zastrupil svoje 
otroke z darovanim pecivom in 
razprodal vse imetje. Po tem se 
izmenja vrsta lastnikov Krapine: 
Sekelji, Frankoparii, Kegleviči, Lich-
tenbergi in Ottenfelsi, ki poklonijo 
graščino občini Krapina leta 1919. 

V Krapini je bil rojen 1809. leta 
Ljudevit Gaj, sin krapinskega 
lekarnarja Ivana in matere Julijane, 
hčere tukajšnjega zdravnika. Ljude
vit je že v času študija mislil na 
združitev vseh južnih Slovanov, 
izhajajoč s stališča o jezikovni in 
etnični enotnosti in težeč k 
nastanku „ilirske narodnosti", oce
njujoč vse Slovane kot brate, ki so 

jih v preteklosti osvajalci in 
okupatorji razdeljevali. Ilirska epoha 
je dala pobude za boljše sodelovanje 
nad slovanskimi narodi. Še kot 
fflmnazijec je Gaj objavil pripovedko 
Ceh, Leh, Meh in sestra Vilina s 
kratkim , zgodovinskim prikazom 
Krapine (1826) podnaslovom: „Die 
Schloesser bei Krapina". 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

ASTA SKAZA 

Tiho in skromno, kakor je bilo vse 
njeno življenje, v katerem je bilo le 
malo sončnih dni, smo se v petek, 
11. maja, poslovih od Aste Skaza, 
vzgojiteljice in učiteljice v dijaškem 
domu Ptuj. 

Rodila se je v naši uporni 
Tolminski, v Kobaridu, kjer je v 
skromnih razmerah preživela svojo 
mladost. Študirala je v Gorici in 
opravila zrelostni izpit v Trstu, ko 
so se že zgrinjali temni oblaki nad 
bistio Spčo. Deliti je morala usodo 

z begunci, kajti vojni vihar jo je 
pregnal s sončne Goriške na 
Kočevsko, kjer je nastopila prvo 
službeno mesto. 

Po vojni, ko je pohlepni tujec 
zasužnjil njeno ožjo domovino, seje 
zatekla kot zavedna Slovenka v 
ptujski okraj, v revne Haloze, kjer je 
začela znova orati ledino med 
revnimi haloškimi otroki, ki so bili 
prav tako potrebni tople slovenske 
besede in ljubeče materinske roke. 
Tu je spoznala svojega pokojnega 
moža, ki se je sprva prav tako 
posvetil prosvetnemu delu v Podleh-
niku in pozneje na Rodnem vrhu. 
Ko se je pozneje odločil za študij v 
Pragi in nastopil mesto bančnega 
uradnika v Ptuju, je opustila svoj 
poklic in se posvetila družini. Možu, 
ki je stopil v vrste naprednih 
društvenih delavcev, je stala ves čas 
zvesto ob strani. 

Kmalu se je Evropa znova znašla v 
bojnem metežu. Njen novi dom je 
postal plen nacističnih okupatorjev, 
zato sta kakor tisoči rojakov našla 
zavetje v Srbiji. V Sisavcu pri 
Cupriji se je mož zaposlil v rudniku 
kot voznik in pozneje kot tolmač. 
Oba sta se \1cljučila v osvobodikio 
gibanje in v večni nevarnosti za golo 
življenje dočakala osvoboditev. 

Po vojni se je z družinico vrnila v 
Ptuj in se takoj vključila v obnovo 
mesta, zlasti v karitativno delo v 
Rdečem križu. In zopet ji je nemila 
usoda križala pot. Da bi lahko 
preživljala sebe in družino, je 
prevzela mesto vzgojiteljice v 
Dijaškem domu v Ptuju. Tedaj se je 
zopet znašla med mladino ter si 
pridobila med gojenci nešteto 
hvaležnih src. Odslej je požrtvovalno 

. kakor ura potekalo ryeno življenje. 
Njena miza je bila v premorih kakor 
čebeljni panj, kjer je delila pomoč, 
nasvete, popravljala naloge, opomi
njala, vedno v skrbi, da bodo njeni 
gojenci tudi v življenju dosegh lepše 
in zadovoljnejše dni. VeUko skrb je 
posvečala izvenšolski dejavnosti v 
raznih krožkih ter organizirala leto 
za letom številne prireditve in 
proslave. Posebno skrb pa je 
namenila partizanskim in drugim 
sirotam ter jim skušala nadomestiti 
starše in dom. V letih 1951-1956 je 
bila tudi članica domovskega s\«ta, 
ki je reševal finančne in druge 
probleme v zavodu. Biti vzgojitelj v 
prvih povojnih letih ni bilo 
zavidanja vredno. Gojencev obeh 
spolov je bilo vedno okrog 150 in se 
je njihova živahnost ob prostem 
času razširila po vseh prostorih. 
Kontrolirati je morala odhode v 
različne šole, h glasbenim uram, 
nadzirati bolnike in urejati vse 
domovske in druge dejavnosti. V 
domu je bila tudi menza in končno 
zavetišče za otroke zaposlenih 
staršev. 

Vse to delo je opravljala Asta 
Skaza 12 let, požrtvovalno in z 
nesebično pridnostjo dajala vzgled 
doraščajoči mladini s ciljem, poma
gati ji pri vstopu v življenjsko 
vsakdanjost. Tako je izgorevala v 
delu in tudi po upokojitvi ni imela 
miru. Posvetila se je bolnemu možu 
in študiju svojih sinov. Po izgubi 
možd je vsa njena ljubezen prešla na 
sinova in njuni družinici. Vse njeno 
življenje je bila vedno samo pot 
žrtvovanja, dokler se ni ustavilo 
njeno dobro in nesebično srce. 

Draga Asta, počivaj v miru in naj 
ti bo žemljica lahka! 

STRELCI SO OSVOJILI DVE REPUBLIŠKI 
PRIZNANJI 

V soboto in nedeljo, 5. in 6. maja, 
so se ptujski strelci udeležili republi
škega prvenstva v strelstvu, ki je bilo 
na ljubljanskem strelišču. Sodelova
lo je 8 ekip s tridesetimi tekmovalci. 

Pionirska ekipa Železničarja je 
med 45 ekipami osvojila dobro 18. 
mesto; njen najboljši predstavnik je 
bil Janko Puc s 147. krogi. Mladin
ska ekipa Turnišče je zasedla 32 . 
mesto; njen najboljši predstavnik je 
bil David Ribič s 330 . krogi. 
Najboljša mladinka Zdenka Skok je 
zasedla peto mesto. 

Ptujsko strelsko društvo ,^,Jože 
Lacko" je imelo v vseh šestih 
kategorijah svoje predstavnike in je 
v dveh kategorijah zasedlo 1. mesto. 
Osvojili so j)rvo mesto v seniorski 
skupini za članice, za kar so prejeli 
diplomo Strelske zveze Slovenije in 
naslov šampiona SRS za leto 1973 , 
Priborili so si 1304 kroge. Najboljša 
tekmovalka je bila Majda Tusek, ki 
je s 4 4 9 . krogi zasedla 4 . mesto , 6. 
mesto je pripadlo Miri Meško s 4 3 3 . 
krogi in 7. mesto Barbari Zorčič s 
422. krogi. S tem so mladinke 

gimnazije Dušan Kveder osvojile 
svoje prvo' republiško priznanje v 
sklopu strelskega društva ,,Jože 
Lacko". V veliki konkurenci so 
senk>ri osvojili 19. mesto, najboljši 
posameznik je bil Edvard Mrak. 

Odlična ženica mladinska ekipa v 
postavi: Zorčič, Tušek, Meško in 
Kodrič je s 27. krogi prednosti 
osvojila 1. mesto s skupnim doseže
nim rezultatom 925 krogov. 

Mladinci strelskega društva ,,Jože 
Lacko" so zasedk 28. mesto, med 
tem ko so bili pionirji 25 . Pionirke 
so se odrezale mnogo bolje in so 
zasedle odl ično 10. mesto. 

Pokrovitelj strelcev iz Ptuja je bilo 
trgovsko podjetje „IZBIRA". Na
slednje strelsko tekmovanje je ob 
dnevu mladosti, katerega pokrovitelj 
je ZMS Ptuj. 

S.Ivanovič 

K A R T I N G -
N A G R A D A L J U B L J A N E 

v soboto, 19. , in nedeljo, 20 . 
maja, bo na prostoru pri Javnih 
skladiščih v Ljubljani velika medna
rodna dirka v kartingu za vse 
kategorije, za katero se je prijavilo 
že veliko tujih voznikov, med njimi 
tudi nekaj evropskih prvakov. Italija 
je prijavila 14 tekmovalcev. Nizo
zemska 4, BDR 5, Avstrija 7, 
Francija 4, Poljska 3 , ČSSR 3 in 
Švica 1. Prijave še niso zaključene. 
Za to, dosedaj največje mednarodno 
tekmovanje v Ljubljani, je prireditelj 
AMD Ljubljana—Moste pripravil 90 
spominkih plaket in 22 zmago
valnih trofej. Iz tujine je'prijavljenih 
nad 40 voznikov, domačih pa je 
samo trideset 

K M E T I J S K I 
K O M B I N A T P T U J 
OBRAT MIZARSTVO 
R A Z P I S U J E 
javno licitacijsko proda
jo: 
1' tračni brusilni stroj 

1 mehanično kovinsko 
mizarsko stiskalnico, 

ki bo 21. maja 1973. na 
obratu. 

Informacije 
telefon 77-553 

Člani sindikatov! 
P R I S P E V A J M O V S A K N A J M A N J 1,5 «/o E N O M E 
S E Č N E G A O S E B N E G A D O H O D K A Z A G R A D N J O 
S P O M I N S K E G A D O M A B O R C E V N O V I N M L A D I 
N E J U G O S L A V I J E V K U M R O V C U , Z A D O M B R A T 
S T V A I N E N O T N O S T I N A R O D O V I N N A R O D N O 
S T I S O C I A L I S T I Č N E J U G O S L A V I J E ! 

A K C I J O Z B I R A N J A V A S I H P R I S P E V K O V B O D O 
O P R A V I L E O S N O V N E O R G A N I Z A C I J E S I N D I K A 
T O V V T E M M E S E C U V P O Č A S T I T E V 81. R O J S T 
N E G A D N E V A T O V A R I Š A T I T A . 

P R I S P E V A J M O V S I ! 
O B Č I N S K I S V E T 

Z V E Z E S I N D I K A T O V S L O V E N I J E 
P T U J 



Nuklearna elektrarna 
ni atomska bomba 

Napredek sveta gre nezadržno 
svojo pot. Poglejmo načrte za leto 
2000: nikjer na svetu se na primer 
riiso odločili, da bi se usmerili na 
osnovne energetske vire kot so 
premog, nafta, voda ali plin. 
Dosledno povsod, celo v Zahodni 
Nemčiji, kjer imajo praktično 
neizčrpne zaloge premoga, nezadrž
no rastejo načrti za pridobivanje 
električne energije, pridobljene v 
jedrskih centralah. V Zahodni 
Nemčiji bodo, vzemimo za primer, 
leta 2000 tri četrtine svojih potreb 
po elektriki pokriU z jedrsko 
energijo. Svetovnemu napredku 
pristavljamo svoj lonček tudi 
Jogoslovani, za zdaj z načrti za 
gradnjo nuklearne elektrarne v 
Krškem. 

Ta jedrska elektrarna, ki bo imela 
600 do 800 megavatov, bo sodila v 
spodnjo polovico srednje velikih 
jedrskih elektrarn. Mnogi se začude
no sprašujejo: zakaj? Zakaj torej 
jedrska elektrarna v Krškem, ko pa 
smo zadnja leta vedno znova 
poudarjaU, da imamo na pretek 
vode. Spomnimo se: odpirali smo 
hidroelektrarne Rama, Bajina bašta, 
Trebišnjica, Split, Kokin Brod in 
druge. Ob premogovnikih so zrasle 
termoelektrarne Kakanj, Tuzla, Ko-
lubara, Kosovo, Obrenovac, z 
Romuni smo postavili centralo v 
Djerdapu, zrastel je tretji šoštanjski 
agregat. In kljub temu Krško. 

VSAJ 500 MEGAVATOV 
Hiter industrijski razvoj, dvig 

življenjske ravni in povečanje 
prebivalstva zahtevajo vedno večje 
količine električne energije. Po 
osvoboditvi je Jugoslavija porabila 
milijardo kildvatnih ur, leta 1960 
nekaj manj kot 9 milijard, lani pa že 
več kot 33 milijard kilovatnih ur 
električne energije. Proizvodnja se je 
v zadnjih desetih letih skoraj 
potrojila. Jugoslav^a pa kljub 
takemu povečanju še naprej ostaja 
na dnu lestvice v Evropi in iz tega ni 
težko izračunati, da lahko v 
naslednjem obdobju pričakujemo še 
znatno hitrejšo rast porabe električ
ne energije kot v razvitih industrij
skih državah. Da bi temu povpraše
vanju zadostili, bodo potrebne 
elektrarne z vsaj 500 megavati. Tako 
moč pa lahko dajo le elektrarne na 
jedrski pogon. 

KAKŠEN JE POLOŽAJ? 
Potrošnja osnovnih obUk energije 

(premog, nafta, voda in plin) je bila 
v Jugoslaviji leta 1937 komaj 4,8 
milijonov ton, leta 1970 pa 25 
milijonov ton. Po dosedanjih študi
jih lahko pričakujemo, da bomo 
Jugoslovani potrebovah 1985 vsaj 
80 milijonov ton: dobra tretjina bo 
premoga, polovica nafte, slaba 
desetina phna in blizu 7 odstotkov 
vode. Jedrske energije bomo ime h 
manj od enega odstotka: natančneje 
- 0,8 odstotka! 

Hidroelektrarne bodo 1975 nare
dile približno 23.000 gigavatnih ur 
električne energije, kar predstavlja 
37-odstotni izkoristek naših vodnih 
zmogljivosti. V naslednjih desetih 
letih bomo, kot računajo strokov
njaki, izkoristih še novih 20.000 
gigavantov. 

Rezerve premoga, surove nafte in 

plina znašaja pri nas 3,4 mihjarde 
ton ekvivalentnega premoga. Kar 87 
odstotkov rezerv odpade na premog. 
Te rezerve bi ob sedanji potrošnji 
električne energije lahko zadovoljile 
jugoslovanske potrebe za naslednjih 
130 let. 

Kaj pa uran? Po dosedanjih 
ocenah ima Jugoslavija okrog 5200 
ton rezerv uranovega koncentrata, 
kar teoretično odgovarja 700.000 
do 1,300.000 taravatnih ur možno
sti energetskih rezerv. Naše zaloge 
urana so torej tako pomembne, da 
moramo resno načrtovati tudi 
izkoriščanje tega energetskega vira. 

Strokovnjaki računajo, naj bi 
1985 hidroelektrarne dale 38.700 
gigavatnih ur električne energije, 
termoelektrarne in' nuklearne elek
trarne pa 48.800 gigavatnih ur. 

S tem, mishm, je nujnost krške 
nuklearne elektrarne res utemeljena. 
Ko so po slovensko-hrvaškem 
dogovoru začeli iskati možne 
prostore za gradnjo jedrske elektrar
ne, so v Sloveniji v okviru 
industrijskih con, kot so jih 
predvideU urbanisti, strokovnjaki 
ugotoviU, da je iz energetskih 
razlogov Krško najbolj primerno. Ta 
lokacija je bila še toliko bolj ugodna 
zaradi geološke nosUnosti tal, 
hladilne vode in ugodne daljnovo-
dne zveze (bodoča 380-kilovoltna 
mreža), hkrati pa je pravzaprav sredi 
najpomembnejših točk - Ljubljane 
in Zagreba. JOŽE SPLICHAL 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

ORMOŽANI ZOPET NAJUSPEŠNEJŠI 
Na medobčinskem tekovanju čla

nov zveze rezervnih vojaškh starešin 
obdravskih občin, 27. aprila letos v 
Mariboru je ekipa ormoškega občin
skega združenja zasedla I. mesto. 
Enako tudi mladinska skupina or
moške občine. 

Tekmovanje je obsegalo testiranje, 
hojo po azimutu in orientacijo po 
zemljevidu, reševanje taktičnih iji 
topografskih znakov in nalog ter 
streljanje s polavtomatsko puško in 
r eševanje taktične naloge. Proga je 
bila pripravljena tako, da so se ekipe 
članov zveze rezervnih vojaških 
starešin in skupine mladincev posa
mezne občine na progi večkrat 
srečale, sicer pa so hodile popolno
ma samostojno ter morale priti 
sočasno na cilj. C as pohoda je bil 
omejen. Za neizpolnitev norme so se 
pripisovale kazenske točke, brez 
katerih ni bila nobena ekipa. 

Izmed občinskih ekip članov • 
ZRVS Lenarta, Ljutomera, Mari
bora, Ormoža, Ptuja in Slovenske 
Bistrice je s 724 točkami zasedla I. 
mesto ekipa Ormoža, II. so bili 
Mariborčani (601 točk), III. pa so 
bili rezervni starešine občine Sloven
ska Bistrica. Vseh šest občin je 
moralo na tekmovanje poslati tudi 
mladinske ekipe, sestavljene iz fan
tov, ki še niso bili vojaki. Tudi med 
mladino je zmagala ekipa občine 
Ormož, druga je bUa Slovenska 
Bistrica, tretji pa Maribor. 

Zanimivo je, da so med posamez
niki - člani ZRVS vseh šestih občin 
zasedli pet najboljših mest člani 
ormoške občinske organizacije: Ma
rijan Vnuk, Boris Vrbančič, Fran
ček Mlinaric, Maks AntoUč in Franc 

Kelemina. Tudi med mladinci posa
mezniki sta prvi dve mesti zasedla 
člana ormoške mladinske ekipe. 
Tretje mesto je pripadlo Maribor
čanu. 

Dosežen uspeh ne(ivomno priča, 
da ormoška občinska organizacija 
zveze rezervnih vojaških starešin ni 
zastonj prva med or|anizacijami 
svoje vrste v Sloveniji. Opisano 
tekmovanje obdravskih občin je bilo 
letos tretjič po vrsti in da je 
vsakokrat zmagala ekipa občine 
Ormož. 

jr 

Pričetek proslav 
700-letnice Ormoža 

Prva izmed pribhžno 30 prireditev 
posvečenih 700-letnici Ormoža, ki 
se bodo zvrstile skozi čas petnajstih 
tednov, bo tekmovanje pihalnih 
orkestrov Ljutomera, Ptuja, Gornje 
Radgone in Ormoža. Prireditev 
spada v sklop tekmovanj godb na 
pihala Slovenije. Podobna izbirna 
tekmovanja so že bila in še bodo v 
Kranju, Velenju, Mariboru, Ravnah 
na Koroškem, Piranu in Ribnici na 
Dolenjskem. Skupno je in bo 
nastopilo 38 godb na pihala z 
območja naše republike. Izmed vseh 
nastopajočih bo 9 do 12 pihalnih 
orkestrov izbranih za finahio tekmo
vanje, ki bo od 22. do 23. junija v 
Kopru. Tekmovanje v Ormožu bo 
tako kot vse druge ocenjevala 
posebna komisija. 

Naj vas spomnimo, da so doslej 
slovenske godbe - samo amaterske 
- tekmovale vsako drugo leto v 
Kopru. Sistem tekmovanja se je 
letos spremenil tako, da so izbirna 
tekmovanja po regijah in še v nečem 
je bistvena novost - ni več 
posameznih kategorij. Pred dvema 
letoma je ormoški pihalni orkester v 
svoji tekmovalni kategoriji osvojil 
drugo mesto v Sloveniji in s tem 
srebrno plaketo. Kako bo letos, je 
težko reči. Tekmovanje godb bo 
nedvomno zanimivo, zato si vzemite 
čas in pridite v soboto, 19. maja 
letos ob 15. uri na dvorišče 
ormoškega graduv V primeru slabega 
vremena pa v kinodvorano. Vstopni
ne ne bo. 

Naslov ekipi Granita iz SI. Bistrice 
Preteklo nedeljo je bilo na 

stadionu v Slov. Bistrici četrto 
občinsko tekmovanje ekip prve 
pomoči in civilne zaščite. 

Ob lepem sončnem vremenu se je 
tekmovanja udeležilo 25 ekip. 15 jih 
je bilo iz krajevnih skupnosti, 10 pa 
iz delovnih organizacij. Skupno je 
tekmovalo 156 občanov. Ekipa je 
štela po šest članov. 

Pod pokroviteljstvom predsednika 
skupščine občine Slov. Bistrica Mira 
Kolenka sta tekmovaiye pripravila 
in organizirala Občinski odbor RK 
in oddelek za narodno obrambo 
skupščine občine. 

Kljub temu, da se je tekmovanja 
udeležilo precej ekip pa so 
organizatorji ugotavljaU, da je bila v 
tekmovanje vključena komaj dobra 
polovica ekip in da v mnogih 
krajevnih skupnostih ter delovnih 
kolektivih še vedno nimajo ekipe 
kljub temu, da bi morale le-te že 
delovati po zakonu o narodni 
obrambi in varstvu pri delu. Kljub 
temu pa pomeni tekmovanje po
memben premik k izbcjljšanju 
obvladovanja veščin prve pomoči v 
vseh ekipah. To pa je bil tudi 
osnovni namen. 

S stalnimi vajami in pridobiva
njem novih izkušenj žehjo pridobiti 
trajno usposobljenost ekip, ki bi 
lahko nastopile ob vsakem trenutku 
na pravem mestu. 

Na tekmovanju je bila najmočneje 
Zastopana KS Slov, Bistrica, ki je 
sodelovala kar z 10 ekipami. Od 
krajevnih skupnosti pa so sodelovale 
še ekipe iz Laporja, Zg. Polskave, 
Sp. Polskave, Pragerskega, Crešnje-
vca in Poljčan, Iz delovnih 

organizacij sta bili dve ekipi iz 
IMPOLA in po ena iz Steklarne, 
Tovarne olja, Granita in LIO vse iz 
Slov. Bistrice ter iz EMI-ja v 
Poljanah in iz Opekarne Pragersko. 
Dve ekipi so dale tudi Koloniale, 
poslovna enota Slov, Bistrica. 

Letos je imela največ uspeha 
ekipa iz Granita v Slov. Bistrici, ki si 
je lani dehla prvo mesto s KS 
Laporje, letos pa je osvojila to 
mesto brez kazenskih točk. Ekipa je 
zbrala vse možne (120) točke. 
Drugo mesto je osvojila ekipa KS 
Slov. Bistrica 's 113 točkami in 
tretje ekipa KS Laporje s 112,16 
točk. 

Prve tri ekipe so prejele pokale, 
diplome in praktična darila, med
tem ko so ostali udeleženci prejeli 
posebna priznanja. Ekipa Granita iz 

Slov. Bistrice bo letos zastopala 
občino Slov. Bistrica na podobnem 
tekmovanju v republiškem okviru. 

Foto in tekst: 
Viktor Horvat 

Ranjencu je treba hitro in uspešno pomagati 



Pred ustanovitvijo 
TOZD v TGA 

v delovni skupnosti tovarne 
glinice in aluminija poteka v teh 
dneh razprava o gradivu, ki ga je 
pripravila ter izdala posebna komisi
ja za ustanovitev temeljnih organiza
cij združenega dela. Iz graditve je 
razvidno, da je komisija morala 
pripraviti vrsto podatkov ter analiz 
o minulem gospodarjenju ter o 
bodočem delu TOZD. Komisija je 
pripravila dve varianti, o katerih 
bodo proizvajalci razpravljali ter se 
nato odločili za eno izmed njih. 
Danes še ne moremo predvidevati, 
katera izmed variant bo sprejeta, ker 
je to v izključni kompetenci 
kolektiva, vsekakor pa smo prepri
čani, da se bodo naloge lotili z vso 
resnostjo in odgovornostjo ter se 
tudi nato odločih za tisto, ki je 
najbolj sprejemljiva za celoten 
kolektiv. 

Poleg omenjenega bodo istočasno 
razpravljah okrog predvidene združi
tve TGA in tovarne IMPOL iz 
Slovenske Bistrice. To je nedvomno 
eno izmed izredno pomembnih 
dejanj v sedanjem trenutku, ko je 
potrebno še kako skrbno gospodari
ti, kar pa je moč le, če si dovolj 
močan in sposoben za izvajanje 
nalog obeh kolektivov. Na referen
dum, na katerem bo dokončno 
padla odločitev, kakšna bo prihod
nost obeh gospodarskih organizacij, 
se bo treba skrbno pripraviti in nato 
trezno in gospodarno odločiti. 
Vsekakor bi pozitivna odločitev 
pomenila novo obdobje obeh 
organizacij. 

F. Meško 

Letos že 1000 
članov 
AI^D SI. Bistrica 

Avto moto društvo Slov. Bistrica 
se po svoji dejavnosti uvršča med 
najuspešnejša slovenska društva te 
vrste. Naraščajoče število uspehov 
in pridobljenih priznanj, kateri se 
vrstijo iz leta v leto, dajejo zaupanje 
občanom, predvsem voznikom mo
tornih vozU, da se v vedno večjem 
številu vključujejo v društvo. 

Društvo AMD Slov. Bistrica, ki 
slavi letos 25 letnico delovanja, je še 
pred tremi leti štelo komaj okoU 
600 članov. Letos namerava doseči 
1000 članov, kar ne bo težko, saj jih 
je imelo že lani 860. 

V 1972 letu je uspelo vključiti v 
svoje vrste že 40 odstotkov vseh 
lastnikov motornih vozil na občin
skem območ}u. 

Društvo organizira tečaje za 
opravljanje izpita za voznike motor
nih vozil. V zadnjih dveh letih je 
obiskovalo tečaje nad 600 kandida
tov. To dejavnost razvija društvo s 
sedmimi avtomobih Zastava 750 in 
več mopedi. Na razpolago imajo, 
sposoben strokovni kader. 

Viktor Horvat 

Titova štafeta na čolnih 
Brodarski klub Ranča Ptuj in 

občinska konferenca ZMS Ptuj 
organizirata v soboto, 19. maja 
Titovo štafeto, ki jo bodo prepeljali 
iz Ptuja, skozi Ormož do Varaždina 
na motornih čolnih ter kanujih in 
kajakih. 

To vsekakor zanimivo ,,mokro" 
popotovanje, se bo pričelo v soboto 
okoli 8.30 pri paviljonu Dušana 
K vedra ob Dravi v Ptuju. Člani 
brodarskega kluba Ranča se bodo 
zbrali na svojem pristanu na desnem 
bregu Drave že okoU sedme ure 
zjutraj in pripravili vse potrebno za 
plovbo svojih motoriziranih ter 
„pehotnih" plovnih objekotv. Nekaj 
minut pred pol deveto uro bodo 
zapustili pristan in se prepeljali na 
levi breg Drave k paviljonu Dušana 
Kvedra, kjer bo krajši kulturni 
program s svečanim nagovorom 
Zvonka Mastena, predsednika ob

činske konference ZMS Ptuj, ki bo 
predal štafeto potnikom. Okoli 15 
motornih čolnov ter trije kanuji in 
kajaki bodo potem v svečanem 
defileju popeljali Titovo štafeto do 
Ormoža, kjer bo krajši postanek, 
ptujskim brodarjem pa se bodo v 
Ormožu pridružili še člani brodar
skega kluba iz Varaždina. Iz Ormoža 
bd nadaljevala štafeta pot po Dravi 
do Varaždina, kjer je cilJ te vsekakor 
spodbudne manifestacije v poča
stitev rojstnega dneva tovariša Tita, 

Ptujčani in okoličani, zberite se ^ 
soboto, 19. maja ob pol deveti ur 
zjutraj pri razstavnem paviljoni 
Dušana Kvedra v Ptuju, vabimo tud 
Ormožane naj pozdravijo štafeto, k 
bo plula po Dravi mimo Ormoži 
okoh 12 ure. 
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USPOSABLJANJE CIVILNE ZAŠČITE. 
Nikoh ne vemo, kje nas čaka 

nesreča. V vsakem primeru - naj bo 
v miru ah vojni - si bomo morali 
pomagati predvsem sami. Najhitrej
šo tn najučinkovitejšo pomoč v 
vsakem primeru, tudi ob elementar
nih nesrečah lahko nudjjo enote 
civilne zaščite. Pomoč je potrebna v 
prvem trenutku, saj je takrat tudi 
najučinkovitejša. 

Na območju občine Ormož je v 
enote civilne zaščite vključenih 
nekaj nad 2000 občanov. Glede na 
število prebivalcev v občini je tu 
vsak deseti občan. Pripadnikov 
sanitetnih enot civilne zaščite je 
približno 700. Njihova naloga je, da 
stopajo v akcijo tam, kjer delajo: v 
krajevni skupnosti, delovni organiza
ciji ipd. Enote civilne zaščite na 
območju občine Ormož so v 
zadnjem času dosegle izreden 
napredek. Posebno sanitetne enote 
so opravile vse potrebne tečaje tako, 
da so usposobljene za vse morebitne 
akcije. Kakšno je pravzaprav njihovo 
znanje, se je lepo pokazalo na 
občinskem tekmovanju v Ormožu. 
Tekmovanje je pripravil občinski 
odbor rdečega križa skupaj z 
oddelkom za NO pri ormoški 
občinski skupščini. Udeležilo se je 
10 šestčlanskih ekip. Posamezne 
skupine so bile iz vseh krajevmh 

skupnosti, občinskega odbora RK ir 
obrata Jeruzalem Ormož. KS 
Miklavž je dala dve ekipi, medten 
ko se KS Središče tekmovanja n 
udeležila. 

Tekmovalci so najprej reševal 
testne pole. Da so bih kriteriji rei 
strogi, naj omenimo, da je bile 
reševanje testov organizirano tako 
da ni bilo moč niti prepisovati nit 
prišepetavati. Nato so odšle skupin« 
v kopališče, kjer je bil praktični de 
tekmovanja. 

Uspeh je bil izreden. Skupine s( 
se razvrstile zelo tesno druga zravei 
druge. Od 120 možnih točk jih j( 
najboljša skupina osvojila kar 118 
najslabša pa 99. Ekipa II občinski 
čete civilne zaščite je bila prva 
ekipa I občinske čete civilne zaščit« 
je bUa druga, ekipa II KS Miklav; 
pri Ormožu pa je bila tretja. 

Tekmovanje si je ogledal tud 
predsednik repubhškega odborj 
rdečega križa Slovenije Ivo Majdic 
in ob koncu čestital Ormožanom I 
tako velikemu uspehu. 

Prva ekipa se bo 26. maja letos 
udeležila republiškega tekmovanja \ 
Murski Soboti. Ce bo tudi tarr 
uspešna, bo slana tekmovanje, ki bc 
jeseni organizirano v zveznem 
merilu. 
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Kaj mislijo občani o samoprispevku 
Osrednji odbor za pripravo in 

izvedbo referenduma pri' krajevni 
skupnosti Ptuj je med drugim 
sklenil, da bo v času do referendu
ma redno enkrat tedensko anketiral 
občane Ptuja. Od tega vprašalnika si 
obetajo podatke, koliko so ljudje 
obveščeni, za kaj in kako se bodo na 
glasovanju odloČaU. 

Dijaki III. letnika gimnazije 
Dušana Kvedra Ptuj, ki jih je 
strokovno pripravil član odbora 
Dimče Stojčevski, so v soboto, 12. 
maja 1973, že opraviU prvo anketo, 
na štirih v naprej določenih mestih. 
Ta mesta so na Prešernovi uUci, 
Potrčevi cesti, na B r ^ u in v Budini. 
Enakemu številu mimoidočih mo
ških in žensk so zastavili 3 glavna 
vprašanja. Zbirnik vseh odgovorov je 
naslednji: 

Na vprašanje, ah ste seznanjeni, da 
se 3. junija 1973 pripravlja v Ptuju 
glasovanje za uvedbo novega krajev
nega samoprispevka, je z DA 
odgovorila 66 odstotkov vprašanih, 
z NE pa ostahh 34 odstotkov. 

V novem petletnem programu je 
predvidena gradnja več objektov, za 
katerega bi vi glasovaU? Na to 
vprašanje so bih precej pestri 
odgovori: 36 % vprašanih se je 
odločilo za termalno kopahšče, 
24 % za gradnjo novih otroških 
vrtcev, 19 % za asfaltiranje cest, 
13 % za gradnjo novega zdravstve
nega doma, 5 % za regulacijo potoka 
Rogoznica in le 3 % za druge 
objekte, ki so predvideni v progra
mu. 

Nekoliko težje vprašanje je bilo, 
kaj mislijo o svojih sosedih in 

znancih, aH bodo glasovah za 
samoprispevek, ah proti. Kljub temu 
je 66 odstotkov vprašanih odgovori
lo, da bodo glasovah ZA, 25 
odstotkov je reklo, da ne vedo in le 
9 odstotkov je izjavilo, da bodo 
glasovah proti. 

Rezultati prve ankete so več kot 
spodbudni, vendar so odraz le 
trenutnega razpoloženja ljudi. V 
soboto bodo dijaki z vprašanji 
nadaljevan na istih mestih. Povedati 
je še treba, da je anketa povsem 
anonimna, kar pomeni, da ne 
beležijo imen vprašanih, niti drugih 
osebnih podatkov. Zato tembolj 
pričakujejo, da bo vsak vprašani 
tudi odkrito odgovoril, tako kot 
mish. 

F. Fideršek^ Ptujčani, pozor! 
Krajevna skupnost Ptuj vabi občane krajevne skup
nosti, da nemudoma uredijo spremembe naslovov. 
To je po predpisih obvezno, da se lahko uredijo volil
ni oz. glasovalni imeniki. Poziv velja za tiste, ki so 
se od zadnjih volitev dalje preselili v drugo stano
vanje ali pa prišli na naše območje. Ni pa potrebno 
javljati sprememb, ki so nastale s spremembo hišnih 
številk ali ulic. 
Omenjene spremembe je treba prijaviti na oddelku 
za notranje zadeve Skupščine občine Ptuj na magi
stratu — prijavni urad soba št. 26. 
Vljudno prosimo za razumevanje, ki je v obojestran
sko korist. 

Krajevna skupnost Ptuj 



O živl jenju in delu 

dr. Jožeta Potrča 
12. NADALJEVANJE 

D R . P O T R C - SOaALISTlC-
NI IDEOLOG 

Lani smo v našem listu obširneje 
poročali o dr. Potrču, piscu 
ideoloških socialističnih člankov, 
zato tokrat poudarjamo le najznačil
nejše poteze njegovega ideološkega 
pisateljevanja. 

V svojih spisih je dr. Potrč 
obravnaval etične probleme sociali
stične družbe. Smelo lahko trdimo, 
da se je z vprašanjem socialistične 
etike in morale bavil največ in 
najdosledneje med našimi sociaU-
stičnimi ideologi. Razvijal je temelje 
sociahstične etike in morale prvih 
velikih ideologov socializma Marksa, 
Engelsa in Lenina. V svojih spisih se 
pogosto skUcuje na njihova etična 
izhodišča. 

Z etiko je kazal pot k oblikovanju 
socialističnega lika človeka, vnetega 
delavca in nesebičnega člana druž
be. 

V zvezi s sociahstično etiko je 
obravnaval predvsem tele teme: 
etika kot znanost, o marksističnih 
temeljih sociahstične pohtike, med
narodni organizaciji dela, sloven
skem društvu za združene narode, 
zdravstvu in kodeksu etike zdrav
stvenih delavcev, splavu, spolni 
vzgoji in vzgoji za enakopravne 
odnose v ljubezni in zakonu, 
idečem križu in boju zoper 

alkoholizem. Profesor Janko Liška, 
ki je v Ptuju na razstavi o življenju 
in delu dr. Jožeta Potrča uredil del 
razstave, v kateri predstavlja pubUci-
stično delo dr. Potrča, navaja 
Potrčevo ideološko izročilo v prej 
navedenih temah. 

Prof. Janko Liška, glavni urednik 
Zbornika Potrčevih del, ki je izšel 
lani pri Založbi Obzorja v Mariboru, 
z naslovom „Dr. Jože Potrč: O 
socialistični etiki in morah", navaja, 
da je dr. Potrč objavil svoje članke 
in razprave v 96 revijah xin 
časnikih. Vseh Potrčevih člankov in 
razprav ter objavljenih govorov je 
okrog 270. 
KAKO BODO POTRČEVE 
ETlCNE IDEJE PRENESENE 
V STVARNOST 

Potrčeva bogata ideološka zapu
ščina bo žela plodne sadove le, če se 

bomo poglabljali v njegove humani
stične ideje in jim bomo sledih v 
življenjski praksi. Prenašanje Potrče
vih etičnih in moralnih idej v 
življenje pomeni humanizacijo naše 
družbe, kar je nujno za d o s ^ o 
sociahzma. Sam je zapisal: „Zmaga 
humanizmaa je zmaga socializma." 

• Sociahstično ^tiko kot nauk 
lahko osvojimo s Potrčevim zborni
kom z naslovom: O socialistični 
etiki in morali. Ker pa je knjiga, ki 
je lani izšla, že razprodana, je nujno, 
da dosežemo njen ponatis. 

POSVETILA DR. JOŽETU 
POTRČU 

Najvidnejša posvetila dr. Potrču 
so po iyem imenovane uUce in 
zavodi. Potrčevi ulici sta ena v 
Ljubjani in druga v Ptuju, od 
zavodov pa ptujska bolnišnica in 
nova osnovna šola v Starem 
Vodmatu v Ljubljani. Pred šolo stoji 
Potrčevo doprsje, delo že umrlega 
akademskega kipaga Marjana Kerži-
ča. Po dr. Potrču je letos imenovan 
štipendijski sklad skupščine občine 
Ptuj in ustanovljena Potrčeva 
nagrada, ki se bo podeljevala vsako 
leto občanom za dela izredne 
vrednosti. 

Ptujska občina se namerava 
oddolžiti dr. Potrču še z oživitvijo 
njegovega dela v obUki doprsnega 
kipa. Stal bi na primernem 
podstavku v uUc z njegovim 
imenom na osrednji zelenici pred 
Kidričevim blokom ah pa morda v 
Mestnem parku. 

Zveza borcev v Ptuju je sprejela 
tudi pobudo, da bi uredih v 
Janežovcih na nekdanji Potrčevi 
domačiji Potrčevo spominsko sobo, 
Vanjo bi prenesli izbor gradiva z 
razstave o življenju in delu dr. 
Jožeta Potrča, kije bila odprta letos 
od 8. do 30. aprila. 

Ko govorimo o posvetilih dr. 
Potrču, ne moremo mimo števihii^ 
publikacij o njem. Najpomembnejša 
je knjiga z naslovom: Dr. Jože 
Potrč: O sociahstični etiki in 
morah. V njej najdemo poleg 
Potrčevih člankov in razprav še 
obširen življenjepis dr. Potrča, ki ga 
je napisal prof. Liška ter nekaj 
ponatisov spominov na dr. Potrča, 
ki so izhajaU v raznih časopisih in 
revijah po Potrčevi smrti. O njem so 
pisaU prof. Branko Rudolf, France 
Klopčič, Rudi Cačinovič in drugi. 
V knjigi „Življenje za človeka" je 
predstavil dr. Potrča javnosti akade
mik dr. Bratko Kreft. 

Dolžnost sociahstične družbe je 
gojiti človečnost - humanizem, ki 
mu je pripadal dr. Potrč z vsem 
svojim bistvom. Dr. Potrč je kot 
socialistična osebnost prerasel čas, 
kakor še nekateri veliki revolucio
narji. V sebi je združil karakteristič
ne lastnosti idealnega člana sociali
stične družbe - notranje bogatega 
in delavnega in socialnega. 

Čeprav zaključujemo biografijo 
zdravnika - humanista, komunistič
nega misleca ter borca, se od njega 
še ne bomo poslovili. V tem letu, 
letu Potrčeve 704etnice rojstva in 
10-letnice smrti, bomo v vsaki 
številki našega glasila objavih po 
nekaj citatov iz Potrčevih ideoloških 
člankov in razprav, njemu v spomin 
in nam v spodbudo. 

V. Rojic 

Osnovna šola dr. Jožeta Potrča 
v Starem Vodmatu v Ljubljani 
z njegovim kipom pred stavbo 

MAJŠPERK JE SLOVESNO SPREJEL 

goste iz Krapine 
v nedeljo, 6. maja, je v okviru 

XII. tradicionalnih srečanj bratstva 
in prijateljstva v Majšperku gostova
la kulturno umetniška skupina iz 
Krapine. Ob prihodu je pred 
domom Svobode gostom zaigral 
domači pihalni orkester, v imenu 
domačinov pa jim je dobrodošlico 
izrekel Ivan Smolej. 

Že pred pričetkom so prebivalci 
Majšperka in okoliških vasi napohiih 
dvorano do slednjega kotička. 
Srečanju je prisostvovalo nad 500 
ljudi, kar je skoraj četrtina 
prebivalstva krajevne skupnosti. 

V dvorani je v imenu občinske 
zveze sindikatov Ptuj goste pozdra
vil Feliks Bagar, ki je med drugim 
dejal, da je ta obisk pomemben 
predvsem iz dveh plati. 

Prvič Krapina letos prvič sodeluje 
v teh tradicionalnih srečanjih, ki so 
se začela leta 1962 ter v njih sedaj 
sodeluje že sedem obmejnih občin, 
štiri: to je Cakovec, Koprivnica, 
Varaždin in od letos dalje tudi 
Krapina iz Hrvatske ter tri: Ormož, 
Ptuj, Slovenska Bistrica iz Slovenije. 
In drugič, da se Krapinčani v ta 
srečanja uvršč^o s svojim prvim 
nastopom prav v delavskem Majšper
ku zlasti še zaradi tega, ker 
krapinsko tekstilno industrijo in 
tovarno volnenih izdelkov Majšperk 
že dalj časa povezujejo medsebojni 
poslovni in prijateljski stiki. 

Omenil je tudi, da ie bilo samo v 
letu 1972 vsega 24 srečanj, na 
katerih je nastopalo nad 1000 
delavcev na kulturnih prireditvah, 
pomembna pa so tudi druga, 
predvsem športna srečanja in tako 
ta zamisel iz leta v leto pridobiva na 
širini, kvahteti in množičnosti. 

Poslušalce je v imenu sindikalnega 
sveta iz Krapine pozdravil Milan 
Pospiš, kije z velikim zadovoljstvom 
poudaril, da jih zelo veseh, da je 
Krapina, ki je doslej imela več 
podobnih vezi bolj z Rogaško 
Slatino in Šmarjem pri Jelšah, 
vključena v to tradicijo, katere 
poglavitni namen je, da bi meje med 
nami ostale res le kot geografska 
oznaka na zemljevidih, dejanske 
meje pa bi morale postopoma 
popolnoma izginiti. S takimi mani
festacijami se oddolžujemo 
1.700.000 žrtvam in minule vojne, 
ki so največ dale - svoja življenja za 
bratstvo in prijateljstvo, za enotnost 
jugoslovanskih narodov. Vehko, za 
naše pojme skoraj nepojmljivo 
solidarnost pa so slovenski in 
hrvaški kmetje pokazali v času 
kmečkih uporov, katerih 400. 
obletnico letos praznujemo. Naša 
naloga je, da to, kar je bilo 
ustvaijenega, čuvamo in branimo, 
utrjujemo in z vsemi oblikami 
prenašamo na ml^še generacije. 

KdorkoU je prireditvi prisostvoval 
ve, da to ni bila kulturna prireditev, 
ampak, daje bilo to doživetje, da je 
bila to prava manifestacija bratstva 
in prijateljstva, ki bo vsakemu 
udeležencu ostala dolgo v spominu. 
Mladi in stari so bih nadvse prijetno 
presenečeni nad privlačnim progra
mom, ki so ga v pretežni meri 
izvajaU učenci glasbene šole iz 
Krapine. Pestrost in vsebina sta od 
točke do točke naraščali, domačini 
pa so izvajalcem izkazovali priznanje 
z vedno bumejšimi aplavzi. 

Program je začel pionirski pevski 
zbor s tridesetimi mladimi pevkami 
pod vodstvom Ljubice KendežL 
Sledila sta solista s harmoniko in 

kitaro. Pod vodstvom Marije Groz-
dek je program nadaljeval harmoni-
karski orkester, ki šteje 17 pionirk 
in pionirjev. Med ubranimi in 
udarnimi zvoki pihalnega orkestra 
petindvajsetih mladih glasbenikov, 
ki so izkjučno sinovi rudarskih 
družin, v katerih je glasbeni 
inštrument v družini spoštovan kot 
član družine, so se pod taktirko 
mladega dirigenta Franja Juženjaka 
marsikomu, zlasti pa starejšemu 
orosile oči. Omeniti moramo, da 
Franjo Juženjak s svojim orkestrom 
dela šele dve leti ter sam sproti 
komponira in pri tem upošteva 
sposobnost posameznega glasbenika 
in le tako mu je lahko uspelo 
ustvariti tako kvaliteten nastop. 

V drugem delu programa pa je 
tamburaški orkester bratov Benci, ki 
je žal brez naslednikov tovrstne 
tradicionalne domače glasbene tra
dicije in ustvarjahiosti, s svojstveno 
domačo melodiko in pristnimi 
ljudskimi napevi ponesel med 
gričevje in gorice poetičnega Zagor
ja. 

Za prebivalce Majšperka je bil to 
nedvomno izreden kulturni užitek, 
saj ta program sodi gotovo med 
najkvahtetnejše, kar jih je Majšperk 
v zadnjih 12 letih doživel. Za 
krapinske goste pa je bil to njihov 
prvi nastop v naši republiki, torej 
nekak krst, ki so ga več kot odlično 
prestali. Razen kvalitete programa 
moramo ob tej priložnosti podčrtati 
zelo pomembno ugotovitev, da je v 
tem srečanju nastopalo 62 mladih 
ljudi. Krapinčani so se torej kot 
najmlajši med pobratenimi občina
mi predstavih z najmlajšimi, z 
generacijo, ki šele začenja živeti ter 
bo idejo in tradicijo prijateljstva in 
bratstva doživeto in neskaljeno širila 

in poglabljala še dolga desetletja. 
Zato jim je Ivan Smolej ob 
priložnostni zakuski zaželel, da bi ta 
svoj nastop obranih v tako čistem in 
svetlem spominu, kot so sedaj čisti 
in ubrani njihovi glasovi tudi še čez 
50 let. 

Vsi žehmo, da v smislu bratstva in 
prijateljstva ohranjamo tiste vezi, ki 
so nas po krvi in izvoru povezovale 
pred davnimi stoletji, ko so se naši 
predniki nasehh v te kraje. 
Nekaterim našim sosedom in tudi 
bolj oddaljenim oblastnikom v 
zgodovini ni bilo po volji, da smo tu 
mi in z raznimi intrigami po načelu 
Divide et impera - deli in vladal boš 
med naše narode skušah sejati 
sovraštvo in razprtije, da bi nas 
zasedh in uničili. Res se jim je to 
večkrat za daljša ali krajša razdobja 
posrečilo, \'endar so vselej morah 
sramotno oditi, mi pa smo ponosni 
in zmagovalci ostali sami gospodarji 
na svojih tleh. 

Zato naj naša srečanja in naše 
sodelovanje ruši ostanke tistih 
nevidnih pregrad, ki so jih v davnini 
in jih morda tudi še sedaj poskušajo 
postavljati naši sovražniki. Trdno, 
široko in globoko prijateljstvo, ki ne 
povezuje samo večjih krajev, temveč 
v svojem omrežju zajame slehernega 
našega vaščana pa je zavestno 
jamstvo, da tujega nočemo svojega 
ne damo. 

Ivan Smolej 



pjSOi KULTURNIH DEJAVNOSTI TKS PTUJ 

Gledališka dejavnost 
Na področju gledališke dejavnosti 

deluje v Ptuju gledališka sekcija 
nPD Svobode in dramske skupine 

nekaterih prosvetnih društvih na 
oodeželju. V vsakem primeru bo na 
tem področju potrebno še veliko 
toriti. Ena največjih in prvih nalog 
L poživiti dramsko delo na 
podeželju in to predvsem v tistih 
Ldelih, kjer so občani sedaj 
povsem odrezani od gledaliških 
predstav. To so nekatera področja 
Haloz in na drugi strani Slovenskih 
eoric. 

Primerjava števila prebivalcev gle-
na naseljenost m število, 

gledaliških predstav kaže, da je 
le-teh največ na voljo prebivalcem 
mesta Ptuja in središčem nekaterih 
krajevnih skupnosti - Gorišnica, 
Markovci, Rogoznica, Destemik, 
juršinci, Lovrenc na Dr. p. . Grajena 
in Majšperk. V teh krajih je le 1/3 
prebivalcev občine Ptuj, medtem ko 
2/3 prebivalcev ostaja brez gledaU-
ških predstav. GledaUške ,,bele hse" 
so po tej oceni na področju vse 
ptujske občine dokaj velike. Zato 
bo potrebno v prihodnjem srednje
ročnem programu razvoja dejavnosti 
TKS Ptuj tem več prizadevanj za 
poživitev dela dramskih sekcij 
prosvetnih društev tudi na teh 
območjih. Potrebno bo tudi v 
nekaterih krajevnih središčih urediti 
kulturne domove in druge dvorane 
(Podlehnik, Juršinci, Trnovska vas 
in dr.), da bi s tem podali osnovne 
pogoje za dejavnost te vrste. 

V razvoju gledališke dejavnosti na 
območju občine Ptuj bo imela 
igralska skupina Gledališča Ptuj 
posebno mesto. Potrebno jo bo 
usmerjati tako, da bo lahko 
gostovala z najmanj tremi gledahški-
mi deh na območju občine. Te 
predstave bi si naj ogledalo 80 
odstotkov občanov. Za te namene je 
potrebno igralsko "skupino kadrov
sko okrepiti. Skupina bo morala v 
umetniškem in repertoarnem po
gledu zadostiti željam vseh socialnih 
stojev. Z izbiro ustreznega programa 
bo treba ustvariti možnost, da bo 
skupina obvladala čim širši spekter 
gledaliških žanrov: od domače in 
svetovne klasike do sodobne psiho
loške drame, bulvarske komedije, 
družbeno zaostrene dokumentarne 
flrame in satire ter ljudske in 
mladinske igre. Prednost je treba 
dajati slovenskim tekstom. V 
kadrovskem pogledu je potrebno 
dajati prednost vodstvenemu umet
niškemu osebju in profesionalnemu 
|ehničnemu kadru, ki bi predstavlja
lo izhodišče za ustanovitev polpo-
klicnega gledahšča v Ptuju. To bi se 
N po predlogih zgodilo v začetku 
drugega srednjeročnega programske
ga obdobja. 

Ob vseh teh prizadevanjih pa ne bi 
smeU pozabiti na gostovanja profe
sionalnih gledaUšč in skupin. Sred-^ 

njeročni program razvoja gledaUške 
dejavnosti predvideva letno najmanj 
pet takšnih nastopov v gledališki 
sezoni in dve gostovanji v času 
„ptujskih poletnih prireditev". Že v 
teku letošnje gledaUške sezone bo 
potrebno v Ptuju preiti na abonmaj
sko obliko ogleda in organizacije 
gledaUških predstav. 

Ob tako razvejani in pestri 
dramski dejavnosti bo potrebno 
posvetiti vso skrb tudi luticovnemu 
gledališču v Ptuju in lutkovnim 
skupinam na osnovnih šolah. Lut
kovno gledahšče bi naj v posamezni 
sezoni naštudirano po tri lutkovne 
igrice, ki bi si jih naj ogledah vsi 
predšolski otroci in učenci nižje 
stopnje osemletke. 

Prihodnjič: koncertno-glasbena 
dejavnost. 

Izkušnje In naloge pevskega zbora 
»Janko 2ivko<t iz Poljčan 

Začetki dejavnosti mešanega zbo
ra „Jože Živko" v okviru KUD 
Poljčane, segajo več desetletij nazaj. 
Osnovan je bil že leta 1919 v 
takratni organizaciji za kulturno 
dejavnost Zvon. 

Poljčanski pevci slavijo torej letos 
54 letnico delovanja. Njihova 
dejavnost je torej na bogatih 
izkušnjah. Zbor šteje okoh 35 
članov, velika večina deluje v zboru 
že več let. Pevovodja Martin 
Podgoršek vodi zbor že dobrih 15 
let. Dvakrat tedensko se srečajo 
člani zbora na vajah. Kljub temu, da 
delujejo na amaterski osnovi, so 
pevci zelo vestni in vztrajni. To jim 
zagotavlja tudi uspeh na nastopih. 
Vsekakor ni edini cilj tega zbora 
nastop pred občinstvom. Sestaja,jo 
se, ker jim je to oblika rekreacije, 
tovariških odnosov, prijateljstva in 
ne nazadnje tudi medsebojnega 
razumevanja, katero jih že več let 
združuje. 

Z doseženimi uspehi v preteklosti 
so člani zbora lahko opravičeno 

'zadovoljni, saj so plod prizadevanj 
vsakega posameznega člana zbora, 
vsekakor pa jim v kulturnem 
življenju Poljčan in okohce nalagajo 
nove naloge. 

Delovni program za letošnje leto 
vsebuje skupne nastope z godbo na 
pihala iz Poljčan. Posebno pozor
nost bodo posvetih praznovanjem 
ob 400-letnici kmečkih uporov. V 
ta namen so že pripravih več 
puntarskih pesmi, s katerimi bodo 
razen v svojem kraju gostoval-tudi v 
drugih naseljih občine. 

Foto in tekst: Viktor Horvat 

Mešani pevski zbor „Jože Živko" nastopa tudi v naravi. 

Letos petič za Ingoličevo bralno znač
ko y SI. Bistrici 

Učenci osnovne šole Pohorski 
odred iz Slov. Bistrice so že petič 
tekmovaU za IngoUčevo bralno 
značko. 

Z leti je rastlo tudi število 
tekmovalcev. V prvem tekmovalnem 
letu je bilo vključenih v tekmovanje 
za cicibanovo, bronasto, srebrno ali 
zlato značko skupno 216 učencev, 
medtem ko je letos v ten^ ,̂ 
tekmovanju sodelovalo že enkrat, 
toliko učencev te šole. 

Tekmovanje se je pričelo novem
bra lansko leto in končalo v aprilu. 

Tekmovalci so prečitali večje število 
knjig domačih pisateljev. Znati pa 
so morali tudi tri pesmi. Po tem so 
imeli še razgovore o vsebini in 
nastopajočih osebah. 

Letošnjo osrednjo slovesnost ob 
zaključku tekmovanja so imeU 
učenci osnovne šole Pohorski odred 
Slov. Bistrica pretekli četrtek (10. 
5. 73). Stovesnostti sta se udeležila 
tudi pisatelja Janez Švajncer in Nada 
Gaborovič. Anton Ingohč pa je 
udeležencem poslal pozdravno pis- . 
mo. 

Gosta sta se udeležencem predsta
vila kot stara znanca, saj sta se do 
sedaj udeležila vseh petih svečanosti 
v tej šoU. Janez Švajncer je 
spregovoril o nastanku svoje zgodbe 
Junak na kolcih, Nada Gaborovič pa 
o eni od zgodb iz svoje bogate 
zbirke. Učenci so ob tej priložnosti 
izvedU kulturni program, ki so ga 
posvetih Ivanu Cankarju. 

Osrednji dogodek svečanosti je 
bila podehtev bralnih značk. 210 
tekmovalcev je prejelo cicibanove, 
93 bronaste, 86 srebrne in 64 zlate 
bralne značke. Nagrajenci so se nato 
še pogovarjah z gostoma. O vtisih s 
tega srečanja bodo pisali v šolskem 
glasUu Naša misel. viktor Horvat 

Osnovna šola Ivana Spolenjaka i 
Ptuj, ^ 
razpisuje 

delovno mesto 
učiteljice za gospodinjstvo — polovičen delovni čas. 
Pogoj: predmetna učiteljica. 

20. maja revija mladinskih pesmi 
v Ptuju 
v nedeljo, 20. maja 1973 ob 14,30 bo na dvorišču biv
šega minoritskega samostana v Ptuju okrog 1000 otrok 
ptujske občine priredilo revijo slovenske mladinske 
pesmi. 
To je letos že XIV. tradicionalna mladinska pevska 
revija, s katero vsako leto proslavimo dan mladosti 
in rojstni dan maršala Tita. 
Revija mladinske pesmi je vsekakor pomembna pri
reditev, zato vabimo, da se je udeleže vsi, ki ljubijo 
mladino in poslušajo njeno pesem. 
Program revije stane 4 dinarje in prosimo, da ga ne 
odklanjate, če vam ga ponudijo učitelji ali učenci, saj 
so oboji vložili veliko truda in znanja, preden je re
vija dozorela za javnost. 

• Občinski svet ZKPO-Ptuj 

TOMAŽ: 

PIONIRSKI PEVSKI 
FESTIVAL 

V nedeljo, 2. maja, bo v 
prosvetni dvorani pri Tomažu 
pionirski pevski festival. Nastopili 
bodo pionirski in mladinski pevski' 
zbori iz vseh podružničnih in 
centralnih osnovnih šol občine 
Ormož. Skupno bo sodelovalo 
pribhžno 600 mladih pevcev. 
Prireditev organizira občinski svet 
zveze kulturno prosvetnih organiza
cij Ormož skupaj z vodstvi šol. 

Pričetek festivala bo ob 9. uri. 
jr 



DR. FRAN BRUMEN: 

Enuresis 
PRVO NADALJEVANJE 

Posebno pri otrokih šolske dobe 
je mnogo več prikritih obolenj sečil, 
kot pa navadno mislimo. Vzrok 
temu je v razmeroma zelo majhni, 
ali pa celo težko opazljivi simptoma
tiki. To pa je zasidrano v bistvu 
navidezno „lažjega obolenja" in še 
posebej v naravi sicer zdravega m 
veselega šolarja. 

Zaradi razpoznavnega ugotavljanja 
so potrebne včasih tudi bolj 
komphcirane rentgenske preiskave 
sečnih poti (anomalije, kamni, 
utesnitve i.p.), preiskave na gUsta-
vost (posebno majhne ghste podan-
čice), srčna obolenja itd. Tudi 
božjastnost in neuropatska stanja, ki 
slonijo večinoma na dednostnih 
osnovah, kar skušamo pojasniti s 
podrobno in smotrno anamnezo. 

Za zdravljenje je treba napraviti 
zelo smotrno usmerjen, za vsak 
posamičen primer posebej prikrojen 
način. Najbolje je najprej pozdraviti, 
oziroma odstraniti vse vzročne 
dejavnike. Pozdraviti ev. organska 
obolenja in ostale objektivno 
ugotovljive napake. Seveda začnemo 
pri najpomembnejših. Po potrebi ob 
pravem času v proceduri zdravljenja 
operativno korigiramo ev. preveč 
narasle tonzile. Smotrno je odstrgni-
ti vsaj 3. tonzilo zanosnico, če 
krajnika nista čezmerno narasla. Ta 
majhna operacija je zelo enostavna, 
brez nevarnosti in smo jo nekoč 
nekateri opravljah ambulantno vsak 
v svoji ordinaciji. Tak način 
Zdravljenja ima že vključeno načelo 
psihosomatskega pristopa. Obenem 

Ne odtujujmo 
se naravi 

Človek predstavlja najbolj razvito 
in vsestransko živo bitje in se je do 
te razvojne stopnje dvignil s svojim 
delom in razumom. Danes je že tako 
razvit, da si prilagaja in spreminja 
okolje, kar še pred nedavnim ni bilo 
mogoče. Seveda pa ima ta razvoj 
tudi svoje negativne strani, kajti 
zaradi njega se človek vedno bolj 
odtujuje od prirode in zdravega, 
naravnega okolja, kateremu še.ved-j, 
no pripada, čeprav si je ustvaril' 
skoraj popolnoma neodvisno življe
nje. Tehnika iz dneva v dan vse več 
ljudi vklenjuje v betonske zidove, jiH 
zastruplja z umazanim zrakom iflf; 
vodo in vse več je otrok, k|^ 
odrastejo, ne da bi v svoji mladost^, 
videli od bližine kravo ali katerotj 
drugo domačo žival. 

Najlaže se razvedrimo, spočijemo' 
pa tudi vzgojimo v prirodi, kater^;-
naravni tempo življenja s pripa-^ 
dajočim življenjem v človeku zariše 
najbolj značajne in karakteristične 
poteze. Ravno otroci se največ 
naučijo v naravi in tudi najbolj jo 
potrebujejo. Kakor za otroke, tako 
za odrasle velja, da bi se vsaj urico 
dnevno podali v naravne zelenice -
parke ali kam drugam, kjer bi 
sprostili svoj živčni sistem, kjer bi se 
naužih svežega zraka in pravega 
miru, ki ga y mestih ni. Zato se 
mora človek potruditi, da si bo 
očuval vsaj nekaj zelenic, v kolikor 
še vedno nimamo pravega razume
vanja za ohranitev ostale prirode; 
predvsem pred nepotrebnim izse-
kavanjem gozdov in zastrupljanja 
zelenic in voda s kemikalijami in 
fekahjami. Uničenje prirode pomeni 
tudi uničenje človeka. 

namreč odstranimo ev. dihalno 
oviro in istočasno s posegom 
povzročimo tudi manjši dojemljiv 
duševni pretres, ki je mnogokdaj 
dovolj efekten, da premaga sodelu
jočo psihično komponento. In, 
kakor bi odrezal, nadloga mokrenja 
preneha. 

Pri primerih, kjer ne ugotovimo 
vidnih objektivnih napak, začnemo 
uvajati najblažje in najbolj indife-
rentne ukrepe. Prvi ukrep je 
SPREMEMBA OKOLJA, s čemer 
dosežemo čisti psihičen vpliv na 
bolnika. Otroka se dojme misel, da 
je potrebno biti napram teti obziren 
in pozoren in ji nikakor povzročati 
umazane nadloge -r- še morda bolj v 
ospredju je pomislek na lastno 
sramoto. UMIRJENO STROGE 
VZGOJNO PRAVILNO NASTOPA
JOČE „TUJE OSEBE", ki družijo v 
sebi ljubezen in potrebno kohčino 
nenasilne strogosti, so včasih čudo
delni zdravniki. Babice pa navadno 
radi svoje prevelike, včasih neizmer* 
ne ljubezni, niso primerne. Priti k 
babici, pomeni priti z dežja pod 
kap. 

Dalje odredimo STROG REŽIM 
ŽIVLJENJA. Po 16. uri ne sme 
prizadeti več uživati tekočin, nit i 
tekoče, oziroma mokre hrane. Tudi 
ne take hrane, ki pri izgorevanju v 
presnovi tvori več vode (skupina 
škrobastih jedil, sladkarije, močnate 
jedi in gomoljasti sadeži). Sadje 
vsebuje mnogo vode in sladkorja. Za 
večerjo naj dobi primerno, nikakor 
preveliko kohčino hrane, ki naj bo 
suha in ha beljakovinah dovolj 
bogata. Večerja naj bo tudi 
izdatneje osoljena in primemo 
zabeljena. Sol in maščobe namreč 
zadružujejo vodo v telesnem tkivu. 

Po večerji naj gre bohiik redno na 
vodo. Kljub temu pa naj oseba, ki 
spravlja otroka v posteljo, še s 
posebnim prijazno dobrohotnim 
pozivom vpliva, da bo zavestno in 
namembno izpraznil mehurček. To 
je pred spanjem zadnja in zelo važna 
naloga, ki se otroku vtisne v 
podzavest in tako prek nočnega 
duševnega dogajanja koristno vphva 
na mehanizem izločanja seča. 

(2. nadaljevanje prihodnjič) 

Kako končajo »lahka dekletaP 
Zakaj je tako težek povratek s 

poti prodajanja ljubezni, ni lahko 
najti odgovor, vendar so mnogi 
psihologi in psihiatri vsaj delno 
okarakterizirali življenje žensk, ki se 
prodajajo in njihov več ali m^nj 
enoten zaključeJk je bil: 

- mnoge teh žensk zapadejo v 
alkoholizem in narkomanijo, ki 
sčasoma postane kronična in ne
ozdravljiva, niti same ne iščejo 
pomoči; 

- več ah manj vse prej ali slej 
spolno obolijo, nekatere se tudi 
pozdravijo; vendar vse spohie bolez
ni pustijo na obolelem večje ah 
manjše duševne motnje in živčno 
pasivnost in te osebe padejo v 
indolentni, neodgovorni položaj in 
se ne zavedajo svojega stanja in 
bednega položaja, čeravno so na-
zven in pri delu popobioma normal
ne; 

- skoraj vse lahkoživke, dekleta 
na poziv in druge prodajalke ljubez
ni postanejo žrtve izsiljevanja, mal-
tretiranja, poniževanja, zasmehova
nja in le malo je tistih, ki se lahko 
uspešno in brez posledic vrnejo v 
normalno življenje; 

- nimajo pravega doma, nimajo 
prave ljubezni - niti razumevanja, 
največkrat nunajo redne prehrane in 
spanja, telesna higiena je dvomljiva, 
zaradi česar čestokrat nepretrgoma 
bolehajo in padajo iz bolezni v 
bolezen. 

Teh nekaj dejstev jasno kaže, 
kakšno je življenje lahkih deklet in 
kakšna bodočnost čaka tiste, ki 
zabredejo v te vode. 

Drugi problem, ki tare sociologe, 
organe javne varnosti in seveda 
zdravstveno varstvo pa je ta, da 
prostitucija vedno bolj narašča ali 
pa se vedno drži na nekem nivoju. 
Zato so med mnogimi že vpeljanimi 
ženami in dekleti delali anketo, kaj 
jih je pripeljalo na takšno življenjsko 
pot. 90 % so v to življenje vpeljale 
,,kolegice", največkrat tako, da se 
tega niso zavedale in sedaj te to 
počenjajo z drugimi mladoletnica
mi . Največkrat mishmo, da je za 
starejšo prostitutko kakšna mlajša, 
ki se komaj vpeljuje v ta „pokhc" 
nevarna konkurenca; vendar to ni 
res. Ce sta kolegici, lahko starejša 
prihaja do partnerjev, ki jih sicer ne 
bi bilo, ravno tako lahko zasluži 
provizijo, ko svojemu nekdanjemu 
partnerju, kije ne mara več, pripelje 
novo - mlado rožico. Največkrat so 
starejše prostitutke bolj posrednice, 
kakor pa dejanske ženske za 
prodajo. Imajo svoje prostore, 
poznajo kliente in teren, zato so 
lahko najboljše zvodnice, čeravno se 
neredko zgodi, da to opravljajo tudi 
moški; vendar moški ne more, ah pa 
zelo težko vpelje rnljadoletnico v ta 
pokUc. 

Starejše „ovenele" prostjti; 
neredkoma posedajo po lokaiij 
mlajšimi dekleti, učenkami 
študentkami in jim kot do] 
„gospe" plačujejo kavice, slado 
ah pijače. Medtem jih študirajo 
ko najdejo tal^šno, ki hitro padep 
tuj vpliv, jo pričnejo vabiti naj 
dom, kjer jih ob priliki napijejo 
seveda ravno tisti večer „slučajii 
pridejo khenti in potem se zg 
tisto, kar naivno dekle ni pričako 
lo. Drugič mora priti, ker ji ^ 
reče „dobra gospa", sicer se 
izvedelo v šoli in pri njej doma, 
„dobre gospe" so tudi zelo do) 
razpečevalke raznih kontracep 
skih sredstev in dobre posredni« 
opravljanju ilegalnih splavov 
dobrem zaslužku. 

Ta način je zelo dobro vpelj 
tudi v našem okolju, katerei 
predvsem nasedajo dekleta s pode 
Ija. Ce takšna mlada žrtev zan( 
išče rešitev v sosednji Hrvaški, kje 
radi opravijo abortus; ceno 
prilagodijo glede na zmožn 
plačnika. Največkrat iščejo poni 
v Krapinskih toplicah, Zaboku 
Zagrebu. Preventivna sredstva,ki 
starejše prostitutke dajejo svo 

• mlajšim - bodočim kolegicam 
največkrat nezanesljiva. Največij 
se zanašajo kar na štetje neplod 
dnevov med menstruacijskima cil 
soma ali pa uporabljajo kreme 
žele vložke pred občevanjem, ki 
dobijo brez recepta, katerih ža! 
ptujski apoteki največkrat nimai 
niti jih žene največkrat ne pozm 

Glavni vzrok, da tohko mlaij 
deklet zapade v ta „pokhc",jeJ 
vedno nepravilno gledanje na spa 
akt, ki ga pri nas še vedno ir 
družba za nekaj nemoralnega, nel 
skrivnega. Zaradi tega deklt 

.molčijo, čeravno so bila zapelja: 
izigrana, posiljena in jih izsiljuje; 
ker naše vzgojne ustanove imi 
nemogoč odnos do dekleta, 
katerega se zve, kaj se je zgodi 
prav tako vemo, da je le la 
srednjih šol, ki bi jih lahko bi 
težav obiskovalo noseče dekle, 
nosečnost in porod kaj nezakoni 
ga, kaj prepovedanega, predvseir 
zadnjih letih, ko ugotavljamo, 
celo med mladimi zakonskimi p 
upada število rojstev? 

Milica in sociahio skrbstvo 
zaradi tega nemočno, ker dekli 
čeravno zapeljana, ščitijo sv 
izsiljevalke zato, da se ne bi izvedi 
o njih in zato, da družba ne bi 
nje obrnila kazalca in rekla: „To 
tista". 

Prihodnjič: Naredila je „sa 
mor". 

TSe nadal 

KRAJEVNA SKUPNOST PTUJ 
ugodno proda 

celoletno košnjo trave 
na grajskem hribu. 

Interesenti dobijo informacije pri 
Krajevni skupnosti Ptuj, Jadranska 12/1 



[ V I . pohod po poteh partizanske Ljub-
i a n e 
y sredo, na dan zmage, je bil v 
iublja"' pohod ,,Po poteh 
rtuanske Ljubljane", ki so se ga 

jjiežili tudi tekmovalci TVD 
jftizana Ptuj in Markovci ter 
jpadniki ptujske garnizije. 
fekmovalo se je v raznih 

jjegorijah, in sicer v štafeti zmage 
J mladince in mladinke, v 
jftizanskem maršu za moške na 
5 000 m in za ženske na 8000 m 
jf' v teku prijateljstva za mestne 
fprezentance z mednarodno ude-
•zbo. 
Največji uspeh so dosegle mladin-

e Partizana Ptuj v postavi treh 
(Ster Vrabl, ki so osvojile v štafeti 
1x600 m drugo mesto in prejele 
rebrne spominske plakete. V tej 
lategoriji je zelo dobro tekla tudi 
Iruga postava Ptujčank, ki so bile 
ietrte. Tekačice iz Markovec pa 
iete. V štafeti 3x1000 m so 

mladinci iz Ptuja le za nekaj sekund 
izgubili tretje mesto in tako pristali 
na četrtem. Druga štafeta Ptuja pa 
je bila na 8. mestu. Markovčani pa 
so v tej kategoriji osvojili 13 . oz. 17. 
mesto. 

Članice iz Markovec so tekle na 
8000 m dolgi progi in dosegle 8. 
mesto. 

Najzanimivejša disciplina je bil 
„tek prijateljstva", kjer je teklo 117 
tekačev iz raznih mest evropskih 
držav. Zmagal je London, pred 
Moskvo in Bemom. Ptuj je zasedel 
27. mesto in prehitel Titograd, 
Velenje in Trbovlje. Za ptujsko 
ekipo so tekmovali Stanko Habja-
nič , TVD Partizan Ptuj in Alojz 
Vršič ter Jože Bezjak, oba iz 
Markovec. Pripadniki JLA so tekli v 
štafeti 3 x 1 0 0 0 m in v partizanskem 
maršu za moške na 2 5.000 m. 

OP 

jubilejni V . festival PTUJ 73 pred vrati 
Na 5. festival narodno, zabavne 

glasbe v Ptuju se je prijavilo 46 
ansamblov. Izmed teh J9 eden' iz 
Italije in eden iz sosednje Hrvaške; 
ostali so iz Slovenije. Avdicije bodo 
končane do 30. maja, medtem, ko 
bodo finale 31 .8 . in 1.9. ter 2. 9. 
1973 v Ptuju po vsej verjetnosti na 
dvorišču Minoritskega samostana. 

Kasete in plošče letošnjega 
Ifestivala bo izdelala R T V Ljubljana. 

Na festivalu bodo podeljene 
naslednje nagrade občinstva: 

1. nagrada 2.500 din; 
2. nagrada 1.500 din; 
3. nagrada 1.000 din; 

Strokovna žirija bo podehla štiri 
nagrade: 

1. nagrada 2.500 din; 
2. nagrada 2.000 din; 
3. nagrada 1.500 din; 
4. nagrada 1.000 din. 

Ptujski radio je prijavljenim 
ansamblom že razposlal vabila za 
avdicije in poskusna snemanja. 

Podjetje gumijevih in kovinskih izdelkov - servisi 

»SIGMA« V PTUJU 
Rajšpova ul. št. 13 razglaša naslednja 

prosta delovna mesta 
1. R E F E R E N T N A B A V E 

POGOJ: srednješolska izobrazba - strojne smeri 
2. S T R O J N I K N J I G O V O D J A 

POGOJ: ekonomska srednja šola 
3. L I K V I D A T O R R A Č U N O V 

POGOJ: ekonomska srednja šola 
4. V E C A V T O M E H A N I K O V 

POGOJ: K V avtomehanik 
5. P R O D A J A L E C Z A A V T O S T R O K O za prodajahio v Ptuju in 

Ormožu 
POGOJ: K V trgovec 

6. K O N T R O L O R 
POGOJ: K V strugar aU K V rez kar 

7. K O V I N O S T R U G A R 
POGOJ: K V strugar 

Kandidati naj vložijo prošnje na gornji naslov v 10 dneh po objavi 
razglasa. 
Osebni dohodek po pravilniku o delitvi osebnih dohodkov podjetja. 
Nastop dela je možen takoj ali po dogovoru. 
Pri moških kandidatih je zaželen odslužen vojaški rok., 

in P R O S T A U C N A M E S T A za leto 1973: 

!• A V T O M E H A N I K I 7 
2. A V T O K L E P A R J I 3 
]• A V T O L I C A R J A 2 
4. A V T O E L E K T R I C A R 1 
5. T R G O V E C A V T O M A T E R I A L A 3 
^. S T R O J N I K L J U Č A V N I Č A R 2 

SPLOŠNI K L J U Č A V N I Č A R 1 
8- O B R A T N I E L E K T R I C A R 1 

POGOJ: končana osemletka, prednost imajo kandidati z boljšim 
^cnim uspehom. Prošnjam je priložiti kratek življenjepis in mnenje 

Prošnje je vložiti 10 dni po objavi razglasL 

naša pisma 
K U R I R C K O V A T O R B A i 
P O T U J E . . : 

2 3. aprila 197 3 so pionirji^ 
osnovne šole Sp. Polskava in 
podružničnih šol Pragerskega in Zg,-
Polskave ob spomeniku žrtvam nai 
Pragerskem prevzeli kurirčkovoi 
torbo od pionirjev Cirkovc. 

Ob tej priložnosti je bila ob" 
spomeniku majhna slovesnost, ki šoi 
jo pripravili pionirji. Med navzočimi 
so bili tudi predstavniki družbeno-1 
političnih organizacij občine Slo-| 
venska Bistrica in Ptuja. -i 

Pionirji posameznih šol so prebrali; 
svoja pisma, ki so izražala eno samo i 
misel: pozdrav dragemu tovarišuj 
Titu. Nato so pisma vložili v torbo^ 
in že je trojica pionirjev krenila nai 
pot. j 

Pionirje — kurirje so med potjo i 
toplo pozdravili učenci na Spodnjij 
in Zgornji Polskavi. . 

Še prav posebno pa so jim zaželeli' 
srečno pot člani zveze borcev V( 
Gaju na Zg. Polskavi. ', 

Od tod jih je pot vodila skozi, 
gozd — letos brez sovražnikovihj 
zased - do razvalin gromberškega. 
gradu, kjer sp torbico varno predali, 
pionirjem iz Šmartna na Pohorju. j 

IZ naše šole je sodelovalo pri: 
nošenju torbice 14 pionirjev. Varno,! 
in brez zaprek, precej zadihani,] 
rdečih lic in ponosni , da jih jej 
doletela ta dolžnost, bodo pionirji^ 
še dolgo imeli v spominu pot, ki so j 
jo pretekli s kurirčkovo torbo na; 
rami . . 

Mojca Žnidarič! 
6. a razred! 

OSNOVNA ŠOLA SP. POLSKAVA 

P O M L A D J E P R I Š L A 
Poslovila se je starka zima s svojo 

zasneženo obleko in prišla je 
pomlad s prelepo, z rožicami posuto 
obleko. 

Prebudili so se zaspani zvončki, 
trobentice in vijolice. Ko pihlja 
veter, se lepo sklanjajo k zemlji in se 
pozdravljajo. Tudi mačice -so že 
zacvetele. Ob robu gozdov so 
zacvetele veternice. Po travnikih pa 
so zacveteli travniški tulipani. Med 
travo že kukajo iz zemlje- majhne 
marjetice. 

Prebudili so se tudi zimski 
zaspanci. Veverice že prav veselo 
skakljajo z drevesa na drevo. Tudi 
ptice selivke so se že vrnile. 
Kukavica se že oglaša v gozdovih. 

Pričelo se je tudi delo na poUu, 
vinogradu, v sadovnjaku, na vrtu in 
na travnikih. 

Na polju smo pričeli orati, saditi 
peso in krompir. Nekateri sejejo 
tudi oves in deteljo. 

V vinogradu ljudje režejo, koplje
jo in vezejo. Tudi v sadovnjaku je 
mnogo dela. Počistiti morajo tla, 
odžagati suhe veje in postrgati suho 
skorjo. 

Matere pa so se odpravile v vrtove. 
Prekopajo grede in sejejo solato. 
Posadile so tudi repno, za seme. Jaz 
sem vsejala že nageljne, regine, 
huncote in suhe rože. 

Na travniku je treba razkopati 
krtine in počistiti suhe veje in listje. 

Veselje se je pričelo za bolnike in 
otroke. Otroci se veselimo, da b o m o 
lahko bosi skakljali po travi. Bolniki 
pa se veselijo toplih sončnih žarkov 
in ozelenele trave in razcvetelih 
cve_tlic. 

Želim si, da bi dočakala še rnnogo 
lepih pomladi, bolnikom pa želim, 
da bi mnogim pomlad vrnila zdravje. 

Majda Roškar, 6. c raz., 
OŠ „Toneta Žnidariča". Ptuj 

U R E J A N J E T E L O V A D I Š C A V 
Ž E T A L A H 

Žetale ležijo v hribovitem, odroč
nem kraju in so slabo razvite. 
Odrasli se ne zanimajo za kulturo, 
zato smo sklenili mladinci skujjno s 
pionirji zgraditi novo telovadisče. Z 
delom smo začeli v lanskem letu. Z 
izposojenim in lastnim orodjem smo 
očistili travo s telovadišča ter 
skopali odvodne jarke. V jarke smo 
nalagali kamenje, ki smo ga nosili iz 
štiristo metrov oddaljenega potoka. 
Kamenje smo nosili v rokah. Z 
izposojeno samokolnico smo odva
žali travo in zemljo ter delali in 
teptali nasipe. 

V višjih razredih pobiramo športni 
dinar, najbolj aktivnoi smo postali v 
zadnjih dveh letih. Denar, ki smo ga 
zbrali, smo dali za graditev 
telovadišča. Tudi od skupnosti 
otroškega varstva Ptuj smo dobili 
1,5 milijona dinarjev. Nabavili smo 
gramoz, iz katerega smo odbirali 
debelo kamenje in z njim polnili 
jarke. S samokolnicami smo vozili 
gramoz po telovadišču. Nekateri so 
ga nosili z lopatami im motikami. 
Delo je bilo naporno, a bili smo 
vztrajni in potrpežljivi, saj smo 
telovadisče lepo poravnaH. Uredili 
smo objekt za skakanje v daljino in 
višino. Ob južnem nasipu smo 
skopali jarek, da se bo voda iztekala 
v bližnji potoček. 

Delo poteka lepo organizirano. Za 
vodstvo dela se je zadolžil mladinec 
8. razreda, vse skupaj pa vodi in 
vzpodbuja tovariš valter Pliberšek. 
Veliko smo naredili v urah telesne 
vzgoje, še več pa v izvenšolskem 
času. Ker pa nam je zmanjkalo 
denarja, ne moremo telovadišča 
dograditi^ Radi bi imeli asfaltirano 
telovadisče â  nam manjkajo sred
stva. Največja želja nas vseh 
mladincev in pionirjev je, da bi imeli 
kmalu lepo, moderno telovadisče. 
Ko bo naša največja želja izpolnje
na, bomo lahko imeli redne treninge 
in se tako udeleževali občinskih 
tekmovanj. 

Tako bomo lahko v enakovred
nem položaju z drugimi šolami, ki 
imajo moderna telovadišča, bogato 
obložene telovadnice, nam pa služi 
za telovadnico prosvetna dvorana^ a 
smo kljub temu zadovoljni, srečni 
pa bomo, ko bomo lahko uvajali na 
novem telovadišču primerne športne 
igre. 

Majda Lončarič, 
8. raz., OŠ Žetale 

P O M A G A L S E M 
P R I J A T E L J U 

s prijatejem sem šel v gozd, da bi 
si poiskal puščic za lok. Opazovala 
sva razne gozdne živali in gobe. 
Nasploh sva občudovala lepoto 
gozda, ki je mnogim še neznana. 
Odkrila sva marsikaj zanin^ivega. Cel 
gozdne sadeže sva si drznila 
poskusiti, čeprav jih nisva poznala. 

Po nekaj takih sprehodih bd 
Ljudskega vrta do Mestnega vrha sva 
spoznala, da lahko majhna bilka 
skriva v sebi mnogo zanimivega. 

Ko sva se nekega dne vračala, so 
naju napadli fatie iz osmega razreda. 

Pravzaprav so napadli samo njega. Na 
vsak način sem mu moral pomagati. 
Nabral sem si kamenje, a metati ga 
nisem upal. IMel bi nevšečnosti, ce 
bi dobil kdo kamen v glavo. Drugega 
pri roki nisem imel. Spomnil sem se, 
da je bila na TV pred kratkim 
oddaja, v kateri so omenili, da je 
pamet najboljše orožje. Začel sem 
napenjati možgane in kmalu sem se 
domislil. Njihovo pozornost sem 
obrnil nase. Fantje so se pognali za 
menoj, jaz pa sem jim meddrevjem 
zlahka ušel. Vrnil sem se k prijatelju 
in nato sva skupaj odšla domov. 

BORUT FEKONJA, 
5. a raz., 

OŠ „Franc Osojnik", Ptuj 



Motor Z dežnikom 
A L I : K A K O S E J E T I N C K O V S P A C E K S R E C A L Z B R A T I I N D R U G I M I S O R O D N I K I I Z 
D R U Ž I N E C I T R O E N 

Že v eni lanskih številk okrog 1. 
maja smo vam predtavili ptujskega 
TV - doktorja Tinčka Ivanuša, ki je 
poleg svojega profesionalnega pokli
ca še navdušen spačkar. Njegov 
jekleni konjiček, ki je zagledal beli 
dan leta 1961, ga je doslej varno 
popeljal že 225.000 km daleč in ga 
še nikoli ni pustil na cedilu. 

Kakor že več let zapored, je bilo 
tudi letos srečanje spačkarjev v času 
prvomajskih praznikov. Kolone račk 
(spačkov), žab, GS-ov, amiev in 
mehariev, so v teh dneh krenile 
proti Poreču, kjer je bilo v Plavi 
laguni 1. svetovno srečanje, ki sta ga 
organizirali tovarni Tomos iz Kopra 
in Citroen iz Francije. 

Iz Ptuja je spet krenil na to dolgo 
pot naš stari znanec Tihček. Z njim 
sem se pogovarjala dan pred 
njegovim odhodom. Povabil me je v 
garažo, kjer sta s kolegom Iztokom 
pripravljala njegovega spačka. Na
tančneje povedano urejala sta 
njegov m^ke-up. Tako ,,nobr je 
izgledal, ves popisan z raznimi 
domishcami in okrašen s figurami, 
da ga skoraj ne bi spoznala. Zaradi 
lažje predstave vam ga posredujemo 
v sliki - posnetega z vseh štirih 
strani. Ni kaj reči, kajne? 

Ko je bilo vse nered za vožnjo in 
je Iztok prilepil še zadnje srce (srce 
za rezervo, ce bi ,,račkin motor" 
zadel mfarkt)" meje Tinček povabil 
na krajšo vožnjo po Ptuju. Med 
počasno in udobno vožnjo po 
mestnih ulicah, sva bila v središču 
pozornosti starih in mladih. Stara 
mamica si je hitro obrisala in 
popravila naičnike, da bi videla , kaj 
je napisano' na tej čudni stvari, ki 
je nima priložnost videti vsak dan. 

S Tinčkom pa sva takole 
poklepetala: ,,Znano mi je, da ste 
doslej sodelovali že na več tovrstnih 
srečanjih. Z lanskega ste se vrnili 
celo kot favorit z največ osvojenimi 
nagradami. Zanima me, s kakšnimi 
občutki se odpravljate v Poreč in 
kaj pričakujete od prvega svetovne
ga srečanja spačkarjev? " 

,"To bo edinstveno srečanje 
celotne citroenove družine, na 
katerem se bodo zbrali predstavniki 
od pradeda citroena do vnuka 
citroena-maseratija. Te svečanosti bi 
se naj udeležili AMI - spaček klubi 
iz vsega sveta.' 

, Med njimi bo step vaš ljubljenec, 
s posebej za to prirejenim make-
upom. Zaupjate mi, kdo vam daje 
ideje za te hudomušne napise? 

„To zraste na mojem zeljniku in 
sicer med „udobno" vožnjo po 
haloških in slovenskogoriških sa-
mih-jamah." 

, Koliko pa potegne vaš spak? " 
„Ce ni premočan veter zmore 

tudi 70 km na uro. Pešce in bolj 
počasne kolesarje varno prehitevam, 
konkuriram pa lahko tudi traktor
jem. Čeprav je moj „racman" že 
hudo star, še kar dobro spremlja 
najmodernejše ukrepe naše gospo
darske politike, z razumevanjem pa 
je sprejel tudi novico o stabihzaciji 
in se ji je z uvidevnostjo podredil. 
Za vožnjo dolgo 100 km se 
zadovolji s 4 litri navadnega 
bencina. To se pa pri vsakdanjih 
službenih potovanjih že ogromno 
pozna. Za enkrat sva drug z drugim 
silno zadovoljna." 

Poslovila sva se in Tinček je 
naslednji dan krenil na svojo nekaj 
dnevno spačkovo turnejo. Ko se je 

po praznikih spet vrnil v Ptuj, mi 
radovednsot ni dala miru in spet 
sem ga zaprosila za razgovor. 

,.Kje, kdaj in kako ste s svojun 
motoriziranim dežnikom preživeh 
praznik dela in spačkovsko priredi
tev." 

»Srečanje je bilo, kot veste v Plavi 
laguni m sicer od 27. aprila do 3. 
maja. Kljub »nebeškemu špricarju" 
je bil kraj ob Jadranu prav primeren 
za to, da so se od dolge vožnje 
razgreti in utrujeni spačkarji ohladih 
m namočih v slani vodi." 

„Kako pa ste potovali vi in kako 
se je vaš racman počutil na cesti v 
svojem make-upu med drugimi 
neuniformiranimi sotrpini? " 

„Šoferji za menoj so marsikdaj 
dobih oči na pecljih, saj so po sliki 
in besedilu na hrbtni strani mojega 
spačka sodih, da je pred njimi 
pravcati miniaturni cirkus na kole
sih. Po mojem motoriziranem 
dežniku so vso pot škrabljale dežne 
kaplje, vse do Poreča. Tam nas je 
čakal pravi direndaj citroenovih 
konjičkov, s katerih so nas že od 
daleč pozdravljali živobarvni napisi 
v vseh mogočih svetovnih jezikih. V 
Poreč so namreč prišh predstavniki 
19 držav. Najdaljšo pot je prevozil 
kolega iz Portugalske, ki je do cilja 
prevozil kar 5.000 km. 

„Kakšni so vaši vtisi ob povrat-
ku? " 

,,To je bilo nekaj edinstvenega, 
čeprav je organizacija tu in tam 
zašepala. V paradi je sicer sodelovala 
le dobra tretjina okrog 600 prispelih 
vozil, "endar je bila kolona strašno 
dolga." 

, Kako pa ste se razumeU s 
spačkarji iz tujih držav? " 

Četudi nas ločijo meje, in je ovira 
neznanje jezikov, čeprav smo drug 
drugemu pravzaprav tujci, nas zaradi 
naših jeklenih konjičev veže neiz
merno prijateljstvo. V sih najdeš, pa 
naj bo to kjerkoh na svetu, 
prijatelja, ki ti bo vedno pripra\djen 
priskočiti na pomoč." 

,-Kkako pa je srečanje z bližnjimi 
daljnhni sorodniki preživel vaš 
petelinsko našopirjen spaček? " 

,.Veselo je kikirikal in se koketno 
spogledoval z drugimi sorodnicami 
in sorodniki iz te velike in slavne 
družine. Okrog njega je bilo vedno 

polno občudovalcev, najbolj ponos
no pa se je držal, ko se je vanj 
zagledalo kakšno radovedno oko 
fotografskega aparata." 

, In kam bo vaš racman odracal 
naslednje leto? " 

,,Po vsej verjetnosti bo srečanje v 
Sloveniji, na mariborskem Pohorju 
in bo takrat on gostitelj številnega 
,.sorodstva", čeprav spet samo iz 
Slovenije." 

Ker sva se s Tinčkom precej 
zamudila, gaje njegov ljubljencec, ki 
mu je zvest tovariš pii delu in 
oddihu, že nestrpno čakal na cesti. 
Ko je ob sebi spet začutil svojega 
prijatelja, je zadovoljno zaropotal in 
odpeljal našega TV-doktorja naprej 
v delovni dan. 

Silva Spolenak 

Za gradnjo 
ptujske 
bolnišnice 
so darovali na žiro račun številka 
52400-7651-46283 naslednji da
rovalci: 

1. Fran Ahč, Ptuj, namesto venca 
na grob Jožeta.Babška 150,00 din 

2. Matija Neudauer, Juršinci 
350,00 din 

3. Janez Marin, Drakšl - Ormož 
50,00 din 

4. Štefka Pušnik, namesto venca 
na grob prof. Aliča 150,00 din 

5. Rudolf Trpine, Ptuj, namesto 
venca na grob prof. Aliča 150,00 
din 

6. Maturanti iz leta 1922, 200,00 
din 

7. Marija Lah, Ptuj, 200,00 din 
Vsem darovalcem iskrena hvala! 

Splošna bolnišnia 
dr. J. Potrča, Ptuj 
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rezervirano %a luizeka 
nOBER DEN FSEN FKUP! 

ja, pa smo drgoč fkup. Najpret se 
^alo, kak je to že štora navoda, o 
vremeni pogučimo. Zodjič sen van 
pjsa, da nas že pesji dnevi vohajo, 
gnes pa me že v fse okončine zebe 
no se trosin kak pes na dr . . ., no saj 
vete ge, da van nemo glih čista 
dobesedno napisa. 

Pred soboj man drgoč pismo 
mojega najboj zvestega dopisnika 
Mihaleka od Vejke Nedle, ki piše: 

Serbus krigskolega Lujs! Gnes sen 
si drgoč zmisla na tebe, no mi ti 
malo opisa, kak živimo v naših 
krajih. Luk no krompir smo že v 
zemlo naftikali, karuzo smo tudi^ že 
posejali, zaj pa smo tudi že začeli 
krave pasti. Jas še sploh porhatne 
gate nosin pa tudi moja Uršika ma 
pod lulahopkami duge pumparce. 
Če glih malo boj pozno , te moren 
fseeno pitati, če ti je za vuzen Mica 
kaj jajca poiorbala, mislin kureč je. 
Jas se totih svetkov zodja leta nič 
preveč ne veselin, saj več nemren 
peti Ale-luja, pač pa še samo 
lulek-aja . . . 

Naj ti še poven, da smo izvolili pri 
naši laajevni skupnosti komisijo za 
polepšaje našega kraja. Če boš zaj 
gdo prisa k Vejki Nedli, ne boš vec 
vida ležati okoli zodružnega duma, 
crkve, groda, pošte no tak dale 
naprej . . . cot, glažof, papira no 
drugih svinjarij. Komisija da pre 
mela zaj toksni magnet, ki de 
fsokega tokšnega pujsa, ki po vesi 
nesnogo dela, k sebi potegnola no ga 
po^odjen toli naklestla. 

Ze stori pregovor provi, da snoga 
no red držita svet, ge pa snoge ni, 
tan se fse ruši. Zaj mo ustanovli še 
eno komisijo, ki de skrbela, da do v 
proven cajti fse šekret jame spucane, 
da nan nede trebalo gasmask nositi, 
kak se nanje to fčosik že g^odilo. 

Lujs, zodjič gdo je začelo prvo 
spomladansko sunce sijati, si nan 
napisa, da si vida na Ptuju, kak so 
fsen mlodin diklinan jenke nad 
kolena zlezle. Pje, ne ven kak bi te 
Mica gledala, ce bi vedla, kokšni , 
stručnjak si ti za mini jenkice. Veš , ; 

tudi pri nas na deželi je glih tak, da 
majo že skoro fse dikline svoje 
kiklce devalvirane, ka lehko z očmi 
zmeriš kejko centimetrov je od 
Kolenkovcev do Podpopkofcev. Pje, 
zaj pa tiho bodma s krotkimi 
jenkami no Podpopkovci, ke naji 
neta Mica no Urša culi . . . 

Lepo te pozdrovla Mihalek od 
Vejke Nedle, začasno preseljeni v 
Otok. 

Dober dan Mihalek! 
Spitovleš me, kak je blo z letošjin 

forbajon jajc. Veš boj bogo , saj nan 
je že pred por leti forba sfalila, kure 
pa nan tudi nekak slabo jajca nesejo. 
Vidin, da ste pri Vejki Nedli joko 
pridni lidje. To skleplen p o letošjen 
sppmiadansken pucaji no polepsaji 
vašega kraja. Ves tudi v nasi vesi bi 
nucali tokšno komisijo, ki bi 
skrbela, da naša ves ne bi tak 
zgledala kak, da prosci v joj živijo. 
Najlepše je pač te, če si najpret 
vsoki pred svojin pragon zmete no 
gnoj fkraj skop le. Pogled ni ti samo 
našega najboj zvestega človeškega 
prijotela psa. Če gre po d o m o č e n 
povedano sr . ., te z zodjimi tacami 
svojo blato doj zakople, lidje pa 
razmetovlemo papirovje, store glaže 
no piskre ge se nan to pač zazdi. 

Tisto s krotkimi jenkami pa je pač 
t^k kak sen že to enkrat napisa. 
Čtovik pač rad pogleda, če je kaj 
lepega te pa n ^ bo to lepa roža, lepa 
hisa ali pa mloda diklina v mini 
kiklci. Ves Mihalek od Kolenkofcev 
no Podpopkofcev pa se nama lehko 
še samo seja, saj mama že preslabe 
getribe, da bi se lehko na toti relaciji 
malo poveseličkala. To moja Mica 
dobro ve no se zavolo toga, ce si jas 
o č i posen na tokšnih stvareh, niti 
preveč ne sekira. 

Zaj pa te po tak pomalen hejejma. 
Pod tvojim pismon si mi napisa, naj 
ga objavin v celoti. Kak vidiš, toga 
nesen moga nareti. Tiste preveč 
„mastne" ocvirke sen moga vun 
spistiti, da naji ne bi naši brolci pred 
moralno sodišče postavh. 

Te pa srečno no dobro se mejte. 
Pište mi na moj antres Uredništvo 
Tednika, Ptuj. 

Vaš Lujz 

Komisija za razpis in objavo delovnih mest pri 

KREDITNI BANKI MARIBOR, 
PODRUŽNICA PTUJ, 
PTUJ, TITOV TRG 5 

Ao razpisuje prosto delovno mesto 
vodje sektorja za poslovanje s prebivalstvom. 
Kandidati morajo imeti poleg splošnih še naslednje 
pogoje: 
— visokošolsko izobrazbo ekonomske ali pravne sme

ri in 10 let delovne prakse. 

B. objavlja naslednja prosta delov
na mesta: 
1. analitika, 
2. vodje oddelka za kreditiranje stanovanjske iz

gradnje, 
3. več likvidatorjev za dinarsko likvidaturo, 

4. več likvidatorjev za devizno likvidaturo, 

5. več strojnih knjigovodij. 
Kandidati morajo imeti poleg splošnih še naslednje 
pogoje za delovna mesta pod: 
1. visoko šolsko izobrazbo in 8 let delovne prakse, 
2. višjo šolsko izobrazbo in 6 let delovne prakse, 
3. do 5. srednjo šolsko izobrazbo in dve leti prakse, 

lahko pa se prijavijo tudi začetniki. 

Pismene ponudbe z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
naj pošljejo kandidati za razpisano delovno mesto 
(A.) 30 dni po razpisu, za objavljena delovna mesta 
(B.) pa 15 dni po objavi. 



Mesec mladosti - mesec športa 
Občinska konferenca ZMS Ptuj je 

organizator številnih športnih tek
movanj, ki bi se naj končala 24. 
maja, na predvečer dneva mladosti 
in pred Titovim 81 . rojstnim 
dnevom. 

V ponedeljek so se že pričela 
tekmovanja v namiznem tenisu, ki 
so jih v torek nadaljevali v malem 
nogometu. 

Danes ob 15. uri se prične 
tekmovanje v streljanju z zračno 
puško, ki bo v ptujski vojašnici, na 
katerem bodo sodelovale ekipe: 
Gimnazija, dve ekipi JLA, Mercator, 
Videm, Apače, Kidričevo, Stojnci in 
Grajena. 

OBČINSKA NOGOMETNA LI
GA PTUJ 
ZAHOD: 

Videm 15 U 4 O 59:20 26 
Lovrenc 16 13 O 3 56:34 26 
Hajdina 15 9 2 4 56:24 20 
Skorba 15 8 3 4 49:35 19 
Zlatoličje 14 8 2 4 37:19 18 
Makole 16 7 2 7 58:59 16 
Dravinja 15 7 1 7 34:48 15 
Gerečjavas 15 5 1 9 35:45 11 
Prepolje 16 3 5 8 37:51 1 1 
Kidričevo 15 0 4 11 20:54 4 
Leskovec 15 O 2 13 21:69 2 

VZHOD: 

Ptuj 13 10 1 2 61:19 21 
Domava 14 8 2 4 43:32 18 
Gorišnica 13 8 1 4 43:2 5 17 
Markovci 13 8 1 4 46 :40 17 
Rogoznica 13 6 3 5 37:40 1-5 
Zavrč 14 5 4 5 45:48 14 
Stojnci 14 6 1 7 41:41 13 
Grajena 14 4 2 - 8 36:45 10 
Vičanci 13 2 1 10 21:46 5 

Tekma Z lato ličje: Leskovec še ni 
odigrana. Kidričevo je izstopilo iz 
lige, vse tekme se registrirajo s 0 :3 . 

REZULTATI TEKEM 

VZHOD: 
Ptuj:Zavrč 8 :1 ; Stojnci:Grajena 

5:1 ; Gorišnica:Rogoznica 8:2; Dor-
nava:Vičanci 2 :1 ; 

ZAHOD: 
Leskovec :Skorba 1:2; Prepo-

lje:Dravinja 5:2; Zlato ličje: Lovrenc 
1:3; Hajdina:Kidričevo 3:0; Gerečja 
vas:Makole 2 :3; Makole :Prepol)e 
8:3. 

Jutri, v petek, 18. maja, se prične 
tekmovanje v ženskem in moškem 
rokometu. Tekme bodo na igrišču 
osemletke T. Žnidarič in SCKS. 
Pričetek je ob 15. uri. 

V ponedeljek, 21 . maja, bo 
tekmovanje v šahu, ki bo v prostorih 
kluba mladih s pričetkom ob 15. 
uri. Nastopajo tričlanske ekipe. 

V četrtek, 24. maja, bo finale 
nogometnega in rokometnega tek
movanja, ki se bo začelo ob 16. uri 
in se bo končalo s svečanim 
defilejem vseh sodelujočih na sta
dionu RK Drava. Po svečani 
podelitvi priznanj tekmovalcem, bo 
mladinski ples pod reflektorji roko
metnega igrišča. 

II. SLOVENSKA LIGA ROKO
MET 
ORMOŽ: VELIKA NEDELJA 
20:12(7:3) 

v domačem derbiju je Ormož v 
boljši in kvalitetnejši igri premagal 
Veliko Nedeljo. .Tekmo sta dobro 
vodila sodnika Žižek (Maribor) in 
Ašenbrener (Ptuj). Velika Nedelja je 
že v petek pred nedeljskim 
srečaniem morala odpovedati pokal
no srecai\je, ki bi ga pravtako igrala 
z Ormožem, ker ni imela igralcev. 

V predtekmi sta se srečah šolski 
ekipi Ormoža in Središča. Zmagali 
so domačini. 
DRAVA: LJUTOMER 
25:14(11:10) 

Drava je na domačem igrišču brez 
težav premagala goste iz Ljutomera, 
ki so igrali zelo pasivno in se 
nikakor niso mogli uspešno prebiti 
skozi dobro obrambo domačinov. 
Sodnika sta sodila zadovoljivo. V 
predtekmi sta se srečali mladinski 
ekipi Drave in Poleta, zmagah so 
domačini. . 

V mladinski in članski ekipi Drave 
je trenutno nad trideset aktivnih 
igralcev. Trener članske ekipe je 
Jože Gašperšič.jjredsednik kluba je 
Dušan Rankovic, tehnični vodja pa 
Aleksander Rajh. Ptujska Drava je v 
vrhu lestvice in cone, v kateri 
tekmuje in ima tudi realne 
možnosti , da še vedno lahko poseže 
v boj za prvo mesto. 

Ormož: 1070 
bralnih značk 

Letos so učenci vsehosnovnihšol 
območja vse občine Ormož i 
drugič zapovrstjo tekmovali za 
Meškovo bralno značko. Dobili so 
jih tisti, ki so prebrah predpisani 
število knjig domačih in tujil 
avtorjev. 

Človeku se redko primeri, da bi 
kdaj videl in spoznal -avtorja 
hterarnega dela, ki ga je pred 
nedavnim prebral. Učenci osnovnil 
šol imajo priložnost spoznavati naše 
slovenske pisatelje prav ob bralnili 
značkah, zato so te prireditve zi 
mlade tohko bolj privlačne. Pionirj« 
z ormoškega področja sta obiskala 
pred kratkim pisatelja Branka Jurci 
in Leopold Suhodolčan, nekaterip' 
tudi France Forstnerič. Ob te; 
priložnosti so nastopili pionirk 
pevski zbori, otroci pa so brab svoje 
hterame stvaritve in se poznej« 
pogovarjah s pisatelji. j 

Letos je bilo med 2671 učence^ 
toliko jih obiskuje osnovno šolo 1 
ormoški občini, razdeljenih 107C 
Meškovih brahiih značk. Od tegaj< 
bilo 222 zlatih, 283 srebrnih, 2W 
bronastih in 248 cicibanovih značk 

TEDNIK izdaja časopisni zavod Ptujski tednik, Ptuj, Vošnjakova S. ' 
Urejuje uredniški odbor. Odgovorni urednik: A n t o n Bauman. Izhaja vsa' 
četrtek. Tek. račun pri SDK Ptuj, št. 52400-603-30458 . - Tiska MariborsK 
tisk, Maribor, Svetozarevska ulica 14. 


